

ပန်းတို့ကို ကောင်းနိုးရာရာ ဆွတ်ခူးသောသူကဲ့သို့ ကာမဂုဏ်တို့ကို မရသေးသည်ကို တောင့်တ၊ ရပြီးသည်ကို တွယ်တာ၊ လွန်စွာကပ်ငြိသည့် စိတ်ရှိသောသူကို ကြီးစွာ သော ရေအလျဉ်သည် အိပ်ပျော်နေသောရွာကို လွှမ်းမိုး တိုက်ယူသွားသကဲ့သို့ သေမင်းသည် သိမ်းယူ၍ သွား၏။
ပုဂ္ဂိုလ်(ဓမ္မပဒ-၄၇)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလကွယ်နေ့ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်၊ သောကြာနေ့ အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၃၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ဝန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော်ကြီး၏ ဥတုဇရုပ်ကလာပ်တော်အား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်သည့်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်ပဓာနနာယက နိုင်ငံတော် ဩဝါဒစရိယ အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌရာအဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိ သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ၀၀၀၂ အချိန်တွင် ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူခဲ့သည်။

ဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ ဥတုဇရုပ်ကလာပ်တော်အား နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်၌ ပူဇော်ထားရှိရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့သည် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးနှင့် ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော် အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကြိုဒေသတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ယနေ့မုန့်လွှဲပိုင်းတွင် သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်သည့်သည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော်ကြီး၏ ဥတုဇရုပ်ကလာပ်တော်အား ဖူးမြော်ကြည့်သည့်ကြသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော်ကြီး၏ အန္တိမအဂ္ဂိဈာပနကျင်းပရေး နာယက အဖွဲ့တွင်ပါဝင်သည့် သီလဓမ္မကုန်းသာ တောရကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာနနာယက (ဝစိပိတ်) စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ၀



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော်ကြီး၏ ဥတုဇရုပ်ကလာပ်တော်အား ဖူးမြော်ကြည့်သည့်စဉ်။

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ



ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၂၂ ကျောင်း၊ ခရစ်ယာန်နှင့်ဗလိဘာသာရေးကျောင်း ၃၈ ကျောင်းအား မီးဘေးလုံခြုံရေး အတွက် အသိပညာပေး စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်နေ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ - ၁၅

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ - ၁၀၊ ၁၁၊ ၁၂၊ ၁၃

နယ်စပ်ဒေသများတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက် နေထိုင်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများထံသို့ ဆက်လက်လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ - ၁၄

စည်းလုံးခြင်းသည်အင်အား ပြည်ထောင်စု၏ စွမ်းပကား

ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူမျိုးတစ်မျိုးမက အများအပြားစုပေါင်း နေထိုင်ကြသော နိုင်ငံများစွာရှိပါသည်။ နိုင်ငံ၏ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံအရ တစ်ပြည်ထောင်စုနစ်ကျင့်သုံးသည့် နိုင်ငံများရှိသလို ပြည်ထောင်စုစနစ်ကျင့်သုံးကြသည့် နိုင်ငံများလည်း ရှိကြပါသည်။ ပြည်ထောင်စုစနစ်ကျင့်သုံးကြရာတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ (၀၁) ဗဟိုအစိုးရနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရတို့အကြား အခြေခံဥပဒေဖြင့် အာဏာပိုင်းခြားခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ အာရှပစိဖိတ်ဘက်များ ပြည်ထောင်စု စသည်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုအမည်ခံယူထားသည့် နိုင်ငံများရှိသကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများဖြစ်သည့် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတို့ကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုအမည်ခံယူထားသောနိုင်ငံများလည်း ပြည်နယ်များ၊ လူမျိုးစု ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသများနှင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံများလည်းရှိကြပါသည်။ ပြည်ထောင်စုအမည်ကို ခံယူသည်ဖြစ်စေ၊ မခံယူသည်ဖြစ်စေ လူမျိုးစုများ၊ ပြည်နယ်ဒေသများဖြင့် စုပေါင်းဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံတိုင်းမိမိတို့၏နိုင်ငံကို မပြိုကွဲမပျက်စီးစေရန် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းမှုတို့ ပြုလုပ်ကြရသလို နိုင်ငံတို့အတွက်ကြီးပွားဖွံ့ဖြိုးစေပေးနိုင်ရေးအတွက်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရပါသည်။ တစ်ရေတည်း၊ တစ်မြေတည်း၊ တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း တည်ရှိနေသည့် ပြည်နယ်များကို စုစည်း၍ ပြည်ထောင်စုတည်ထောင်ကြခြင်းမှာ နိုင်ငံအင်အားခိုင်မာတောင့်တင်းရေးအတွက် ဖြစ်ပါသည်။ နယ်မြေပိုင်နက်ကျယ်ဝန်းပြီး လူဦးရေများပြားသည့်နိုင်ငံအနေဖြင့် စီးပွားရေးတွင်လည်း နိုင်ငံနှင့်လိုက်လျောညီထွေသည့် အရွယ်အစားဖြစ်လာနိုင်သလို ကာကွယ်ရေးတွင်လည်း နိုင်ငံနှင့်လျော်ညီသည့်အင်အားဖြစ်လာနိုင်ပါသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ စုပေါင်းနေထိုင်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့ ကမ္ဘာ့မြေပုံပေါ်တွင် တွေ့ရှိနိုင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပိုင်နက်နယ်နိမိတ်ပြင်မြေပုံသည် ၁၉ ရာစုနှောင်းပိုင်းကာလ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးကို နယ်ချဲ့တို့ သိမ်းပိုက်ချိန်တွင်ရှိခဲ့သည့် မြန်မာ့နယ်နိမိတ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဤနယ်နိမိတ်အတွင်းရှိနေသည့် တောင်ပေါ်၊ မြေပြန့်၊ မြစ်ဝှမ်း၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသအသီးသီးတို့တွင် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မဃ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းတို့အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်း ၁၃၅ မျိုးတို့ နှစ်ပရိစ္ဆေဒများစွာ အေးအတူ ပူအမှုူစုပေါင်းနေထိုင်လာခဲ့ကြသည်ကို သမိုင်းစာမျက်နှာများတွင် ပြန်လည်လေ့လာကြည့်နိုင်ပါသည်။ ယနေ့ EAO အချို့၏ လက်သုံးစကားဖြစ်သည့် မမာလူမျိုးကြီးဝါဒဟူသည့် ဝေါဟာရမှာ လွတ်လပ်ရေးရယူနိုင်ရန်အတွက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် အကြိတ်အနုမ်းကြိုးပမ်းနေကြစဉ် နယ်ချဲ့အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အုပ်စုက နောက်ကွယ်မှ ဆွေးနွေးသပ်လျှို့မူများပြုလုပ်ရာမှ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို မဖြစ်မနေလွတ်လပ်ရေး ပေးရတော့မည့်အချိန်တွင် ယင်းနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်းအတွက် အဖျက်မျိုးစေ့ကို ကောက်ကုတ်ယုတ်မာစွာဖြင့် ချထားခဲ့ခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံထက် လအနည်းငယ်စော၍ နယ်ချဲ့ထံမှ လွတ်လပ်ရေးရခဲ့သည့် အိန္ဒိယတွင် ဘာသာရေးကိုအကြောင်းပြု၍ နိုင်ငံသုံးပိုင်းကွဲခဲ့သည်။ တစ်ဆက်တည်းမှာပင် နယ်မြေခွဲဝေပိုင်းခြားမှု၊ အဓိကရုဏ်းများဖြစ်ပေါ်လာမှုတို့ကြောင့် တစ်ပြည်တည်းသားချင်းသတ်ဖြတ်ကြရာမှ လူသနားနှင့်ချီ၍ သေဆုံးခဲ့ရသည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ အိန္ဒိယသည်အတိတ်၏ ဒဏ်ရာအထိချက်များကို ကုစားကာ နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်တို့ဖြင့် ကြိုးပမ်းလုပ်ကိုင်ကြမှုကြောင့် အင်အားကြီးနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံအဖြစ်သို့ တက်လှမ်းကာ ကမ္ဘာ့တတိယစီးပွားရေးကြီးမားဆုံးနိုင်ငံအဖြစ်သို့ ဦးတည်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် လျှောက်လှမ်းနေပြီဖြစ်သည့် မိမိတို့မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို အခိုင်အမာတည်ဆောက်ကာ ပြည်ထောင်စုကြီးအခွန်ရှည်တည်တံ့ရေး၊ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားကြီးမာန်တက် စုပေါင်းဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ပါစေကြောင်း။ ။

မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူများ လျော့နည်းပပျောက်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန(အင်းစိန်) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း (အင်းစိန်) တို့ပူးပေါင်း၍ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူများ လျော့နည်းပပျောက်ရေးနှင့် ဆေးဖြတ်သူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးသည် အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၈ မတ်က လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန(အင်းစိန်) ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်နှင်းကြည်က အခမ်းအနား မှူးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အင်းစိန်မြို့နယ် မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းနှင့်မြို့နယ်သတင်းစာဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ စာရေးဆရာ၊ သတင်းစာဆရာ ဦးဘိုကြည် (ဒေါက်တာ ဗိုလ်သံမဏိ - တောင်တွင်းကြီး)က မူးယစ်ဆေးဝါးသမိုင်းကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဖြတ်သူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူများ လျော့နည်းပပျောက်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုကြီးထာဝစဉ်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံးက ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ အပြည့်အဝရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့အတူတကွ လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံးအကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများနှင့် MSME အခန်းကဏ္ဍတို့ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာပူလုံရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၅) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာရေး တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရေး။

သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင်အခမ်းအနားနှင့် ညစာစားပွဲ အခမ်းအနားအား နေပြည်တော်၊ မြို့တော်ခန်းမရင်ပြင်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် (ဝတ်စုံပြင်ညီ) အစမ်းလေ့ကျင့်မည့် ၁၀-၂-၂၀၂၄ ရက်နေ့နှင့် အခမ်းအနားကျင်းပပြုလုပ်မည့် ၁၂-၂-၂၀၂၄ ရက်နေ့တို့တွင် နေပြည်တော်၊ ဧမ္မာပဒေသာမြို့နယ်၊ ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုလမ်းပေါ်ရှိ စည်ပင်ဧည့်ခိုက်သမီးပွင့်မှ သပြေကုန်းဈေးထောင့်လမ်းဆုံမီးပွင့်အထိ ခေတ္တလမ်းပိတ်/လမ်းလွှဲ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ၍ ယာဉ်အသုံးပြုသွားလာသူများအနေဖြင့် ၎င်းနေ့ရက်များတွင် နေပြည်တော်၊ ဧမ္မာပဒေသာမြို့နယ်၊ ပျဉ်းမနား - တောင်ညိုလမ်းပေါ်ရှိ စည်ပင်ဧည့်ခိုက်သမီးပွင့်မှ တော်ဝင်ရတနာလမ်းအတိုင်း ရွှေကြာပင်မီးပွင့်ဘက်သို့ လည်းကောင်း၊ သပြေကုန်းဈေးထောင့်လမ်းဆုံမီးပွင့်မှ ပိတောက်လမ်းအတိုင်း ရော့ဝတီလမ်းဘက်သို့လည်းကောင်း လမ်းလွှဲမောင်းနှင်ပေးကြပါရန် သတိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

နေပြည်တော်ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ

ပြည့်ဝဆီများကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ပါ



မြူးမြို့နယ်အတွင်း စီးဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများရှိနေအိမ်များသို့ တစ်အိမ်တက်ဆင်း ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခြင်းများကို မြို့နယ်စီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က တာခြားကျေးရွာရှိ နေအိမ်များတွင် စစ်ဆေးနေစဉ်။ နေမျိုးလွင် (ပြန်/ဆက်)

- အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ လွှင့်တင်ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မဖွယ်မရာမှတ်တမ်းပုံများ၊ ဗီဒီယိုများအား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အခကြေးငွေဖြင့် ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။
- အွန်လိုင်းလောင်းကစားကြော်ငြာများ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်းသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ၊ အဖွဲ့ဝင်များ ဝစ်ပီတ်ဆရာတော်ကြီးထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်စဉ်။

○ ရှေ့မှ

ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကောဝိဒ အမျိုးပြုသည့် ဆရာတော်ကြီးများအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး ဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ အန္တိမအဂ္ဂိဈာပနပူဇာသဘင် အခမ်းအနားပြုလုပ်မည့် အခြေအနေများကို လျှောက်ထားဆွေးနွေး၍ ဆရာတော်ကြီးသည် နိုင်ငံ့ဦးညွှောင်အဓိပတိဆရာတော်ကြီးများတွင် ပါဝင်သဖြင့် အန္တိမအဂ္ဂိဈာပနပူဇာသဘင်အခမ်းအနားအား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာနှင့် အခမ်းနားဆုံးဖြစ်အောင် ကျင်းပနိုင်ရေး၊ ရပ်ဝေးမှ လာရောက်သည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နွယ်ဝင်သီလရှင်များနှင့် အများပြည်သူများ သွားလာရေး၊ တည်းခိုနေထိုင်ရေးနှင့် စားသောက်ရေးတို့ အဆင်ပြေချောမွေ့မှု ရှိစေရေး၊ သောက်သုံးရေများ လုံလောက်စွာရရှိရေးနှင့် အခြားလိုအပ်သည်များအား တာဝန်ရှိသူများကို မှာကြားသည်။

ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဝစ်ပီတ်ဆရာတော်ကြီးထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြပြီး ဆရာတော်များ ရွတ်ဖတ်သရဇ္ဈာယ်တော်မူကြသည့် မေတ္တသုတ်ပရိတ်တရားတော်များ နာယူကြည်ညိုကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဆရာတော်ကြီးများထံသို့ အန္တိမအဂ္ဂိဈာပနပူဇာသဘင် အခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရေးအလှူတော်ငွေများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ရေစက်သွန်းချအမှုအေးစေ

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် တာချီလိတ်မြို့ မဟာဗောဓိကမ္မဋ္ဌာန်းကျောင်းတိုက် မဟာဓမ္မကထိကဗဟုဇနပတိတရေ ဘဒ္ဒန္တဥပဇာသိရိထံမှ အနုမောဒနာတရား နာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှတို့ ဆရာတော်ကြီးများထံ အန္တိမအဂ္ဂိဈာပနပူဇာသဘင်အခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရေး အလှူတော်ငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ရေစက်သွန်းချ အမှုအေးစေကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် နဂါးနွစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်ပဓာနနာယက ဆရာတော်ကြီး၏ ဥက္ကဋ္ဌရုပ်ကလာပ်တော်အား ဖူးမြော်ကြည်ညိုခဲ့ကြသည်။

စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့

အဆိုပါ နဂါးနွစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်ပဓာနနာယကဆရာတော်ကြီး အလောင်းလျှာကို ကောဇာသက္ကရာဇ် ၁၂၉၀ ပြည့်နှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၉ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တွင် ခမည်းတော် ဦးဟောင်း၊ မယ်တော် ဒေါ်နန်းပင်းတို့က ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့ ယန်းတိုက်နိရုဒ္ဓိ ဖွားဖွားသန့်စင်ခဲ့ပြီး ၁၂၉၉ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်နေ့တွင် ကျိုင်းတုံမြို့ ကျိုင်းယင်းကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မရသီ

ကို ဥပဇ္ဈာယ်ပြု၍ ရှင်သာမဏေအဖြစ်သို့လည်းကောင်း၊ ၁၃၀၀ ပြည့်နှစ် ကဆုန်လဆန်း ၁၃ ရက်နေ့တွင် မြင့်မြတ်သော ရဟန်းအဖြစ်သို့ လည်းကောင်း အသီးသီးရောက်ရှိတော်မူခဲ့ကြောင်း၊ သက်တော် ၁၀ နှစ်အရွယ်တွင် ရှင်သာမဏေဘဝဖြင့် အခြေခံပညာမူလတန်းပညာသင်ယူတော်မူခဲ့ပြီး ကျိုင်းယင်းကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံတွင် ပရိယတ္တိစာပေများကို ရှုရှမ်းဘာသာဖြင့် မူလဓမ္မာစရိယတန်းအောင်မြင်သည်အထိ ပညာသင်ယူဆည်းပူးတော်မူခဲ့ကာ ၁၃၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မူလဓမ္မာစရိယကို ရှုရှမ်းဘာသာဖြင့် အောင်မြင်တော်မူခဲ့ကြောင်း၊ ဆရာတော်ကြီးသည် ၁၃၅၇ ခုနှစ်တွင် နဂါးနွစ်ကောင် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကို စတင်ဖွင့်လှစ်တော်မူခဲ့ပြီး ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ခွဲ လေးခုကို ဖွင့်လှစ်ထူထောင်ထားရှိကြောင်း၊ စာသင်တိုက်များ၌ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား

ရဟန်း၊ သာမဏေများအား အစိုးရပိဋိ ပထမပြန်မှုအတိုင်း ရှုရှမ်းဘာသာဖြင့် အခြေပြု မူလတန်း၊ အငယ်တန်း၊ အလတ်တန်း၊ အကြီးတန်းများကို သင်ကြားပို့ချပေးခြင်းနှင့် စာမေးပွဲများကို အကြိမ် ၅၀ တိုင် ကျင်းပပေးခဲ့ကြောင်း၊ ၁၃၅၅ ခုနှစ်မှစတင်၍ ပိဋကတ်သုံးပုံပိဋိတော်နှင့် ရှုရှမ်းဘာသာပြန်စာအုပ်ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခြင်း၊ ပိဋကတ်သုံးပုံ ပိဋိတော်အစုံအား ကျောက်စာချပ်ရေ ၂၅၀၀ ခန့်ဖြင့် ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်ပြီး တာချီလိတ်မြို့ ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင်တွင် စိုက်ထူထည်ထား ကိုးကွယ်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့အပြင် တာချီလိတ်မြို့ အတွင်းရှိ အခြေခံပညာအဆောက်အအုံများအတွက် မြေနေရာများ လှူဒါန်းပေးခြင်း၊ ဘိုးဘွားရိပ်သာနှင့် မိဘမဲ့လူငယ်ပရိတ်တပေဟာကို တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်၍ လိုအပ်သောထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး မြေနေရာနှင့် လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြု အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းပေးခြင်းများ စသည့်သာသနာပြုလုပ်ငန်းများနှင့် လူထုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့ကြောင်း၊ ဆရာတော်ကြီး၏ သက်တမ်းတစ်လျှောက် ထိုကဲ့သို့သာသနာပြုလုပ်ငန်းများနှင့် လူထုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့မှုများကြောင့် နိုင်ငံတော်မှ ၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ ၂၀၀၁ ခုနှစ်တွင် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇေတိကဇေ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇေတိကဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုဏ် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်တို့ကို ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သကဲ့သို့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်သည့် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များကိုလည်း ဆက်ကပ်ခံခဲ့ရကြောင်း၊ ဆရာတော်ကြီးသည် သက်တော် ၉၆၊ ဝါတော် ၇၇ ဝါ အရောက်တွင် ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု၍ သန်လျင်၌ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု၍ သန်လျင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကျေးရွာပြည်သူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (VDP) ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသွားသော ကရင်ဆိပ်ကျေးရွာ ပညာမိခင်စာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါစာကြည့်တိုက်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံသစ်အား သန်လျင်မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးတင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။ (ယာဝ) ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်

ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်မြတ်မြတ်မော်က စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်အိမ်မုန်က စာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစောင်များကို ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယနေ့ဖွင့်လှစ်သော သန်လျင်မြို့နယ် ကရင်ဆိပ်ကျေးရွာ ပညာမိခင်စာကြည့်တိုက်မှာ သန်လျင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကျေးရွာပြည်သူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (VDP) ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သန်းဝင်း (သန်လျင်)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အမိန့်အမှတ် ၁၉ / ၂၀၂၄

၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၄ ရက် (၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပွဲစည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဒေါ်ခင်အုန်းတင့် အား ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။

အမိန့်အရ

အောင်လင်းဌေး
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး

သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန

ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေတွင် ရှေးဟောင်းရေကန် ၄၆ ကန်အား ပြန်လည်တူးဖော်ထိန်းသိမ်းလျက်ရှိရာ ရဟန်းရှင်လှပြည်သူများအနေဖြင့် ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေတွင် ရှေးဟောင်းရေကန် ၄၆ ကန်အား ပြန်လည်တူးဖော် ထိန်းသိမ်းလျက်ရှိရာ ရဟန်းရှင်လှပြည်သူများအနေဖြင့် တတ်စွမ်းသမျှ လှူဒါန်းလိုသည်ဖြစ်စေ၊ ရေကန်တစ်ကန်ချင်း လှူဒါန်းလိုသည်ဖြစ်စေ အလှူငွေများကို လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပါဝင်လှူဒါန်း လိုပါက ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန (စီမံ/ဘဏ္ဍာဌာနခွဲ)၊ နေပြည်တော် (ဖုန်း၊ ၀၆၇-၃၄၀၈၄၁၈)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်ဌာနခွဲ (ဖုန်း၊ ၀၉-၅၀၆၁၈၂၂၊ ၀၁-၇၅၁၃၈၉၇)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန မန္တလေးဌာနခွဲ (ဖုန်း၊ ၀၉-၂၀၀၂၁၉၅၊ ၀၂-၄၀၆၀၀၆၁)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန ပုဂံဌာနခွဲ (ဖုန်း၊ ၀၉-၂၀၀၁၉၀၆၊ ၀၆၁-၂၄၆၀၂၆၉) နှင့် KBZ Bank NYAUNG OO BRANCH ACCOUNT No.06713906701442701 တို့သို့ ပေးပို့ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်အပ် ပါသည်။

သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန

တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်ရာတွင် အရေးကြီးသည့် လူ့အရင်းအမြစ်ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့ရရှိသည့် သတင်းများကို နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် ကောင်းမွန်စွာအသုံးပြု

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့ ရတနာပုံ ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် မန္တလေးရှိ တက္ကသိုလ် နှင့် ကောလိပ်များမှ ကျောင်းသား ကျောင်း သူများအား “တားဆီးကာကွယ်မိဒီယာ အဆိပ်သင့်မှုအန္တရာယ်” နှင့် “နိုင်ငံ တော်တည်ဆောက်ရေးနှင့် မိဒီယာ၏ အခန်းကဏ္ဍ” ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)
ဆွေးနွေးပွဲသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်နှင့် တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲ များ၊ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များမှ ပါမောက္ခ ချုပ်များနှင့် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခများ၊ ဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမ များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
မှတ်တမ်းစီဒီယိုပြသ ရေးခွဲစွာ ရတနာပုံတက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အလှ ကမ္ဘာမြေသို့ချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေပြီး “တားဆီး ကာကွယ်မိဒီယာအဆိပ်သင့်မှုအန္တရာယ်” နှင့် “နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးနှင့် မိဒီယာ၏ အခန်းကဏ္ဍ” မှတ်တမ်းစီဒီယို ကို ပြသသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ခေတ်သည် နည်းပညာခေတ်ဖြစ် သဖြင့် လူငယ်များအနေဖြင့် နည်းပညာ နှင့် နေ့စဉ်ထိတွေ့ ဆက်သွယ်ဆက်ဆံ ရကြောင်း၊ နည်းပညာခေတ်တွင် သတင်း များသည် အကန့်အသတ်မရှိ ထွက်ပေါ် လာကြောင်း၊ အချို့သော သတင်းမီဒီယာ များသည် နိုင်ငံကို အမှောင်ထဲသို့ ကျဆောင် ချောက်ချလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ သတင်းတု၊ သတင်းမှား များကြောင့် မလိုလားအပ်သည့် ပြဿနာ များစွာ ဖြစ်ပေါ်နေပါကြောင်း၊ သတင်းမှား များကို ခွဲခြားသိရှိရှောင်ရှားပြီး သတင်း မှန်များကို ကောင်းမွန်စွာ အသုံးပြုတတ် မည်ဆိုပါက မိမိတို့ နေ့စဉ်လူမှုဘဝ အတွက် များစွာအကျိုးကျေးဇူးရှိမည်



ဖြစ်ပါကြောင်း။



များစွာအရေးကြီး အချို့သော သတင်းများသည် စိတ် ခံစားမှုကို အခြေမခံသင့်ဘဲ ဦးနှောက်နှင့် ချင့်ချိန်စဉ်းစားသင့်ပါကြောင်း၊ စိတ် ခံစားမှုများလာပါက အမှားကို အမှန် ထင်တတ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို သိရှိနားလည်စေ ရန်အတွက် မီဒီယာအခန်းကဏ္ဍသည် များစွာ အရေးကြီးပါကြောင်း၊ လူငယ်များ သည် နောင်အနာဂတ်အတွက် နိုင်ငံ တာဝန်ကို ပန်းပြောင်း ထမ်းဆောင်ရမည့် သူများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံ တာဝန်ကို ပန်းပြောင်းတာဝန်ထမ်းဆောင် ကြမည့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်း သူများအနေဖြင့် အတွေးအခေါ်မှားရန် နှင့် လမ်းမှား မရောက်စေရန်သည် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အတွေး အခေါ် အမြော်အမြင်နှင့် ပြည့်စုံသည့် လူငယ်များဖြစ်ရန် ပညာရေး၏ အခန်း ကဏ္ဍသည် များစွာအရေးကြီးပါကြောင်း။ လူငယ်ကဏ္ဍသည် အရေးကြီးသည့် အတွက် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အနေဖြင့် လည်း လူငယ်ကဏ္ဍကို အလေးထားပြီး မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယနေ့ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အချို့လူငယ်များသည် အတွေးအခေါ် အယူအဆများ လွဲမှား နေသည့်အတွက် လမ်းမှားသို့ ရောက်နေ ကြပါကြောင်း၊ တည်ငြိမ်မှု စည်းလုံး

ညီညွတ်မှုကို ဆောင်ရွက်ကာ လူငယ် များက တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေးတွင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေ ဖြင့် ဘွဲ့ရပြီး နိုင်ငံတာဝန်ထမ်းဆောင် ချိန်တွင် နိုင်ငံအရေးကို ပါဝင်ဆောင်ရွက် စေလိုကာတိုင်းရင်းစားစဉ်းလုံးညီညွတ် ရေး၏ အရေးကြီးပုံကို သိရှိနားလည် စေလိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ စေတနာ မှန်ကို နားလည်လက်ခံသိရှိပြီး နိုင်ငံ ကောင်းကျိုးကို ရှေးရှုဆောင်ရွက်စေလို ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အဖိုးတန်ရာဇာ များဖြစ်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်က အားကိုး အားထားပြုထိုက်သည့် နိုင်ငံသားကောင်း ရာဇာများဖြစ်အောင် ကြိုးစားကြစေလို ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ အားကောင်းအောင်ဆောင်ရွက် ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးမျိုးအောင်က မီဒီယာ၏ အခန်း ကဏ္ဍသည် လွန်စွာအရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင် ရေးမဏ္ဍိုင် သုံးရပ်ကို ထိန်းကျောင်းပေး နေသည်မှာ စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သည့် သတင်းမီဒီယာဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သတင်းမီဒီယာကဏ္ဍကို အားကောင်း အောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သတင်းမှန်များကိုသာ စားသုံးသင့်ပြီး သတင်းမှားများကို အဆိပ်အတောက်

ကဲ့သို့ သတ်မှတ်ရန် လိုအပ်ကြောင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက် ရာတွင် အရေးကြီးသည့် လူ့အရင်းအမြစ် ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့ရရှိသည့် သတင်း များကို နိုင်ငံတော်တည်ဆောက် ရေးအတွက် ကောင်းမွန်စွာ အသုံးပြုစေလို ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
သိဆိုဖျော်ဖြေ ဆက်လက်၍ ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက “အနာဂတ်မြန်မာသို့” တေးသီချင်း ဖြင့် သိဆိုဖျော်ဖြေကြပြီး ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် တို့က အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် လာကြသည့် ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား MRTV DTH စလောင်း ငါးစုံနှင့် DVB T2 Set Top Box အလုံး ၁၀၀ တို့ကို တစ်စမ်းမဲဖောက်၍ ပေးအပ်သည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီး များသည် ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခများ၊ ဆရာ မပြုကြီးများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံ ရိုက်ပြီး ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာ ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက် ခဲ့သည်။
အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မန္တလေးတက္ကသိုလ်၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ်၊ နိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)၊ ဆေးတက္ကသိုလ်၊ သူနာပြု တက္ကသိုလ်၊ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ်၊ မန္တလေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ တက္ကသိုလ်၊ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (ပုသိမ်ကြီး)၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဆေး တက္ကသိုလ်နှင့် ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် တို့မှ ပါမောက္ခချုပ်များနှင့် ဆရာ ဆရာမ များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စုစုပေါင်း တက္ကသိုလ်ကောလိပ် ၁၂ ခုတို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၀၉၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
ညွှန်ကြားရေး ဝန်ကြီး ဦးမျိုးအောင်က မိမိတို့ရရှိသည့် သတင်း များကို နိုင်ငံတော်တည်ဆောက် ရေးအတွက် ကောင်းမွန်စွာ အသုံးပြုစေလို ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းဟောင်းများနှင့် ရဲမှုထမ်းဟောင်းများအဖွဲ့ဝင်များ မာရဝီဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်/မြို့နယ်များမှ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းဟောင်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲမှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကြီးကြပ်သူများ စုစုပေါင်း ၇၉ ဦး တို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဇယျာဉ်ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝီဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်လိုကြပါသည်။ (ယာပုံ)



ဦးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်၍ မာရဝီဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက မာရဝီဇယဘုရားကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ပူဇော်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် အောင်မြင်စွာတည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှု၊ လက်ရှိ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ခေတ်စီတိုက်ရိုက်ယာများ အသုံးပြု၍ ကျောက်စာရံစေတီတော်များ တည်ထားဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် သာသနာရေးဆိုင်ရာ အခမ်းအနားကြီးများ စဉ်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး မာရဝီဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ရန် အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု စီစဉ်မှုတို့ကို ပြသသည်။

ထို့နောက် အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများနှင့် ရဲမှုထမ်းဟောင်းများသည် ယခုကဲ့သို့ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ လာရောက်ဖူးမြော်နိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုများနှင့် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခဲ့မှု လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားပေးမှုများအပေါ် ကျေးဇူးတင်စကားများ ပြောကြားကြပြီး ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာတည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ် ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဘုရားဖူး အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများနှင့် ရဲမှုထမ်းဟောင်းများသည် မာရဝီဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်လိုကြပြီး ဘုရားရင်ပြင်တော်ပတ်လည်၍ စကျင်ကျောက်များအသုံးပြု၍ တည်ဆောက်ထားသည့် ဂန္ဓကုဋ်၊ မော်ကွန်းတိုက်၌ မာရဝီဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဗုဒ္ဓဇယျာဉ်တော်ပုံစံငယ် ပြသထားမှု၊ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ အဂ္ဂိမိပတိသာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး၊ ကျောက်စာရံစေတီတော်များနှင့် အခြားသာသနိက အဆောက်အအုံများကို ဖူးမြော်လေ့လာကြည့်လိုကြပြီး အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြပါသည်။

ထို့အတူ မာရဝီဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လူဘုရားဖူး ပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော် ကြည့်လိုချက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်)၌ ဝန်ထမ်းများနှင့် သင်တန်းသားသင်တန်းသူများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်သည် ယနေ့တွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) ၌ သင်တန်းတက်ရောက်လျက်ရှိသည့် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ နိုင်ငံဝန်ထမ်းသင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ၊ တက္ကသိုလ်ရှိ သင်ကြားရေးနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဌာန အသီးသီးမှ ဆရာ၊ ဆရာမ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများကို ရတနာသီလံခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ အမှာစကား ပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)



သဘောတရားများနှင့်အညီ အစိုးရအဖွဲ့၏ မူဝါဒများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး နိုင်ငံဝန်ထမ်း အဖွဲ့အစည်းများ ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်း၊ လေ့ကျင့်၊ ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရေး၊ တည်ငြိမ်သော စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည့် နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးသည် လွန်စွာအရေးကြီးပါကြောင်း၊ သို့အတွက် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်များကို ဖွဲ့စည်းပြီး စည်းကမ်းရှိ၍ စနစ်တကျ လုပ်ဆောင်နိုင်သော နိုင်ငံဝန်ထမ်း အဖွဲ့ထမ်း အရာထမ်းများဖြစ်စေရန် ဌာနဆိုင်ရာအလိုက် သီးခြားလိုအပ်သည့် ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများ သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးပြီး ကဏ္ဍနယ်ပယ်အလိုက် ကျွမ်းကျင်မှုရှိသော ဝန်ထမ်းများကို လေ့ကျင့်ပေးထုတ်ပေးရန်နှင့် သီးခြားစီ တာဝန်ခွဲဝေဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းကဏ္ဍများကို ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စီမံအုပ်ချုပ်မှု ယန္တရား ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပေးရန် ဟု ရည်မှန်းချက်များထားရှိဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးအပိုင်းတွင် အရှိန်

အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တာဝန်ယူသည့်ကာလအတွင်း နိုင်ငံဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း ၃၇၅၄၄ ဦးကို လေ့ကျင့်ပြုစု ပျိုးထောင်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ သင်တန်း တက်ရောက်ရန်အတွက် ဝန်ထမ်း၏ ကျန်းမာရေးကို ဂရုစိုက် စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ်အတွင်း သွားလာရေးအခက်အခဲကြောင့် သင်တန်းသား ၂၉၇ ဦး ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးကိစ္စကြောင့် စနစ်တကျ ဆေးကုသခံယူရန် သင်တန်းကင်းလွတ်ခွင့်ဖြင့် ၇၃ ဦး ပြန်လည်စေလွှတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ၏ ကာယကျန်းမာရေးနှင့် စိတ်ကျန်းမာရေးကိုလည်း မျက်ခြည်မပြတ် မိဘသဖွယ် ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်ကို သိရှိကြစေလိုပြီး တစ်ဦးချင်းစီမှလည်း ကာယကျန်းမာရေးနှင့် စိတ်ကျန်းမာရေး ကောင်းမွန်ပြည့်စုံနေရန် ကိုယ်စီ ထိန်းသိမ်းကြရမည် ဟူသော အသိရှိနေရန်လိုပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံအပေါ်မှာ အခွင့်အရေးယူလိုသော နိုင်ငံများ၊ မဟာဗျူဟာအရ အသုံးချလိုသော အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၊ နိုင်ငံရေးမျိုးစေ့မမှန်သော

ပြည်တွင်းမှ အခွင့်အရေးသမားများ ပေါင်းစပ်မိပြီး ပေါ်ထွက်လာခဲ့သည့် အကြမ်းဖက် အကျပ်ကိုင်ခွဲမှုများကြောင့် မတည်မငြိမ်ဖြစ်ပြီး ကျဆင်းခဲ့ရသည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပြုစုစောင့်ရှောက်ကုသမှု လုပ်ငန်းများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းကောင်းဖန်တီးပေးနိုင်မှု အခြေအနေများနှင့် ကသောင်းကနင်း ဖြစ်လျက်ရှိသော အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို ပြန်လည်တည်မတ်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အချို့သော အကျပ်အတည်းများ ကြားမှ ပြည်သူလူထု နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

တစ်ချိန်က အရှေ့တောင်အာရှတွင် အင်အားကြီးသောလက်နက် နိုင်ငံတော်တစ်ခုဖြစ်ခဲ့ရာမှ အားနည်းသော နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း၊ မပီပြင်သည့် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အခြေအနေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ချိန်များတွင် အချုပ်အခြာအာဏာ ဆုံးရှုံးရသည့်အထိ ဖြစ်ခဲ့သည့် သမိုင်းကို မမေ့ရန်လိုကြောင်း၊ နောက်ထပ် အလားတူ အမှားမျိုး ထပ်မံမဖြစ်ပေါ်စေရန် စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော် စီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ် (နိုင်ငံဝန်ထမ်းစနစ်) တည်ဆောက်ရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းသွားရန် လိုအပ်ကြောင်း။

သို့အတွက် မွန်မြတ်သော တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးချင်းစီကလည်း မိမိတို့၏ ကိုယ်ကာယကျန်းမာရေး၊ စိတ်ကျန်းမာရေးကို ပြုစုပျိုးထောင်ကြရန်နှင့် သမိုင်းသင်ခန်းစာများကို သိရှိကြပြီး မိမိတို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်စော ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းများ ခိုင်မာအားကောင်းပြီး ပြည်သူလူထုနှင့် နိုင်ငံတော်မှ အားကိုးအားထားပြု ထိုက်သူများ ဖြစ်စေရန် ဆရာ၊ဆရာမများ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအနေဖြင့် အမြဲအမှတ်တရ သတိထားကြိုးစားသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသော ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး အခမ်းအနားကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရုံးအမှတ်(၁၅)၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာ ကံဇော်၊ ဦးမင်းနောင်၊ ဦးလှမိုး၊ ဦးထွန်းအုံနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြသည်။

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သော ဆီထွက်သီးနှံများကို ကြိုတင်ခွဲရရှိလာသည့် စားသုံးဆီများ ပြည်တွင်းဖူလုံမှုရှိစေရန် လိုအပ်ချက်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဦးဆောင်ပါဝင်သော စားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးကော်မတီကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက လုပ်ငန်းတာဝန်(၉)ရပ်သတ်မှတ်၍ ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ဆီထွက်သီးနှံတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးအား နေပြည်တော်အစိုးရက သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ပိုမိုအားကောင်းစေရန်နှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တောင်သူများအားလုံး ပါဝင်လုပ်ကိုင်နိုင်ကြစေရေးအတွက် ယခုနှစ်မှစတင်ကာ မြေပဲ၊ နှမ်း၊



နေပြည်တော်အစိုးရက ဆီထွက်သီးနှံဖူလုံရေးအတွက် စီမံကိန်းရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် မြေပဲတစ်ဧက သုံးသိန်း၊ နှမ်းတစ်ဧက ၁ ဒသမ ၅ သိန်းနှင့် နေပြည်တော်စက်မှုနှင့် နယ်စပ်ဒေသ သွင်းအားစုကိုထောက်ပံ့ပြီး ဆီထုတ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် သီးနှံပေးသွင်းမှုစာချုပ် ချုပ်ဆိုဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ၂၀၂၅-၂၀၂၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစတင်၍ ပြည်တွင်းဆီထွက်သီးနှံများမှ ကြိုတင်ခွဲရရှိသည့် စားသုံးဆီများဖြင့် ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက် လုံလောက်စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး

နှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက ဆီထွက်သီးနှံများ အထွက်နှုန်းတိုးတက်စေရန်နှင့် ပြည်တွင်းစားသုံးဆီလုံလောက်စေရန် ဆောင်ရွက်ရမည့် အထူးအစီအစဉ်များ၊ လျာထားဆောင်ရွက်ချက်များအား အစည်းအဝေးတွင် တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ကော်မတီဝင်များ၏ သုံးသပ်အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြကာ တိုင်းဒေသကြီးပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ အဆင့်ဆင့်သော စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ ဆီထွက်သီးနှံတောင်သူများအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

အမျိုးသားအဆင့် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

အမျိုးသားအဆင့် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီ (National Renewable Energy Committee-NREC)၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၄) ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၂၇) ရံရွာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသားအဆင့် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးညာထွန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ဦးလှမိုး၊ ဦးမောင်ခင်၊ ဒေါက်တာချောလီသန်း၊ ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အမျိုးသားအဆင့် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးညာထွန်းက နိုင်ငံတော်၏ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်လိုအပ်ချက်ကို ပြည့်စီစွာ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ရာ၌ သာသာပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သဟဇာတဖြစ်ပြီး လူမှုပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ထိခိုက်မှုနည်းပါးသည့် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင် (Renewable Energy) ကို တိုးမြှင့်အသုံးပြုနိုင်ရေးသည် အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်မှာ နှစ်စဉ် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် တိုးတက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိအတိုင်းအစနစ်

တွင် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုအစဉ်အမြစ် အမျိုးအစား (Generation Mix) အနေဖြင့် ရေအား (Hydropower) မှ ၄၇ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင် (Solar and RE) ဖြင့် ၁ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ အပူစွမ်းအင် (Gas-LNG + Coal) မှ ၅၀ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိ အချိန်အထိ တစ်နိုင်လုံး၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိမှုအချိုး (Electrification Ratio) မှာ ၆၆ ဒသမ ၆၇ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ရရှိသွားစွေကြပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံတော်

ဓာတ်အားစနစ်နှင့် ချိတ်ဆက်ထားပြီးသောနေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေး စက်ရုံခြောက်ရုံရှိပြီး တည်ဆောက်ဆဲ စီမံကိန်း ၁၁ ခုရှိပါကြောင်း၊ NREC ကော်မတီ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများသည် လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်မှ ဓာတ်အားတိုးတက် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် Green Growth, Green Energy, Green Economy ဖြစ်စေရေးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်ကို နည်းပညာအသစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မှုအရ

ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအားနှင့် ဈေးနှုန်းသင့်လျော်မှု ရှိခြင်းတို့ကြောင့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများ၏ နည်းပညာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးကူညီမှုများဖြင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုခိုင်ရောက်လာမည်ဆိုပါက ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်၏ အမျိုးအစားသည် တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် NDC အရ Conditional Target ကို ပြည့်စီစေရန် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် အတားအဆီးအချို့ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒပုဒ်မတို့နှင့် ရောက်ရှိနိုင်ရန်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့များ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်များ အရေးကြီးလှပါကြောင်း၊ တက်ရောက်လာကြသော အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေပေးကြရန်နှင့် ကော်မတီ၏ ရည်မှန်းချက် အောင်မြင်စေရန် ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့ပါ၍ တက်ရောက်လာသည့် ကော်မတီ

ဝင်များ၏ ဆွေးနွေးမှုများမှ NREC ကော်မတီ၏ အနာဂတ်ရည်မှန်းချက်များအတွက် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်နိုင်ရေး ကောင်းမွန်သော ရလဒ်များရရှိမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အမျိုးသားအဆင့် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးက ယခင်အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအရ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့် NDC Conditional Target ကို ပြည့်စီစေရန် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် အတားအဆီးအချို့ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒပုဒ်မတို့နှင့် ရောက်ရှိနိုင်ရန်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့များ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်များ အရေးကြီးလှပါကြောင်း၊ တက်ရောက်လာကြသော အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေပေးကြရန်နှင့် ကော်မတီ၏ ရည်မှန်းချက် အောင်မြင်စေရန် ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့ပါ၍ တက်ရောက်လာသည့် ကော်မတီ

သတင်းစဉ်

ကျောပိုးမှ သုံးရက်ပေါင်းရိုက်ချက် ၁၉၇ ချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် ၁၉ ချက်လျော့ရိုက်ကာ ပထမသိန်းနိုင်စိုး (HAN Golf Academy) နှင့် ရာဇာ (MGG) တို့က သုံးရက်ပေါင်းရိုက်ချက် ၂၁၀ ဖြင့် သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် ခြောက်ချက်လျော့ရိုက်ကာ ဒုတိယနေရာတွင်လည်းကောင်း၊ Senior Pro ဆင့်တွင် မင်းနိုင်က နှစ်ရက်ပေါင်းရိုက်ချက် ၁၉၉ ချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် ငါးချက်လျော့ရိုက်

ပြီး ပထမ၊ ကျော်မိုးက နှစ်ရက်ပေါင်းရိုက်ချက် ၁၄၄ ချက်ဖြင့် ဒုတိယ၊ အိုက်ပန်းက နှစ်ရက်ပေါင်းရိုက်ချက် ၁၄၆ ချက်ဖြင့် တတိယနေရာတွင်လည်းကောင်း၊ အသီးသီးရတည်လျက်ရှိသည်။ ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့နှင့် ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက် (ယနေ့) ဆက်လက် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
ကိုညီလေး
ဓာတ်ပုံ-MGF

အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ စက်ရုံများသို့ သင်ထောက်ကူမော်တော်ယာဉ်ဖြင့် အလုပ်သမားများ၏ ဥပဒေပါ ရပိုင်ခွင့်များဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်၌ သင်ထောက်ကူမော်တော်ယာဉ်ဖြင့် အလုပ်သမားများ၏ ဥပဒေပါ ရပိုင်ခွင့်များဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှစတင်ကာ အင်းစိန်မြို့နယ် ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန်(၃)ရုံ Yangon Crown Co.,Ltd (ပိုင်ဆိုင်ကြီးစက်ရုံ)နှင့် ရွှေပြည်သာ စက်မှုဇုန်(၄)ရုံ Zhongrun Myanmar Garment Co.,Ltd (ကျိုရစ်မြန်မာအထည်ချုပ်စက်ရုံ)

တို့၌ ကျင်းပသည်။ စက်ရုံမှူးချုပ် အလုပ်သမားများ၏ ဥပဒေပါ ရပိုင်ခွင့်များဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲတွင် အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အင်းစိန်ခရိုင်အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေ စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းအောင်ကျော်၊ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဝင်းသုနှင့် ဒေါ်သိမ့်သိမ့်စိုးတို့က အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားများအား အလုပ်သမားများ၏ ဥပဒေပါရပိုင်ခွင့်များဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ပြန်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နားရက်၊ အချိန်ပို၊ ခွင့်ရက်၊ အလုပ်ပိတ်ရက်၊ လုပ်ခလစာ၊ လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် သက်သာချောင့်ချေးဆိုင်ရာ စသည်တို့ကို အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး စက်ရုံများရှိ အလုပ်သမားများအား အလုပ်သမားများ၏ ဥပဒေပါရပိုင်ခွင့်များဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ပြန်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေထက်(ပြန်/ဆက်)

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်အမျိုးအစားအလိုက် ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း စာရင်းပြုစုရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်အမျိုးအစားအလိုက် ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း စာရင်းပြုစုရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းမောင်ခင်၊ ဦးလှမိုး၊ ဦးခင်မောင်ရီ၊ ဒေါက်တာ ချာလီသန်း၊ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် က တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ (နေပြည်တော်)၏ မူရင်းထုတ်ကုန်အမယ်များနှင့် တန်ဖိုးဖြင့်ထုတ်ကုန်များအလိုက် ဆောင်ရွက်သင့်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်အမယ် ၆၁၂ မျိုး၏ စာရင်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးက အမှန်တကယ်မူလအခြေခံရှိပြီး ဈေးကွက် ရရှိထားသော ဒေသထုတ်ကုန်များကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ MSME များအနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ် (Work Plan)၊ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်မည့်ကာလ (Time Line) တို့ကို စနစ်တကျ ပြုစုရေးဆွဲပြီး နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်တင် ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်သော အလားအလာရှိသည့် အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်ကိုင်သော လုပ်ငန်းများကိုသာ ရွေးချယ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး တွန်းစားပေးဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပံ့ပိုးကူညီပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိ/မရှိ ကိုလည်း ပြန်လည်သုံးသပ်စစ်ဆေးရန် လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေရရှိရေး၊ နည်းပညာ၊ အရင်းအနှီးနှင့် ဈေးကွက်ရရှိရေးတို့အပေါ် ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တင်ပြသော်လည်း ချက်ချင်း လက်ငင်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်

လုပ်ငန်းများကိုသာ ရွေးချယ်ပေးရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းမောင်ခင်က One Reign One Product အနေဖြင့် ဒေသတစ်ခုမှ သည် တစ်နိုင်လုံး လွှမ်းမိုးပြီး ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည့် အထိ အလားအလာရှိသည့် MSME ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို ရွေးချယ်သင့်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီက ပြည်ပပို့ကုန်များအဖြစ် သစ်၊ ဝါးအခြေခံလုပ်ငန်းများ၊ သစ်မဟုတ်သည့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ၊ ကြိမ်အချောထည်ပစ္စည်းများ၊ ဆားလုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် One Reign One Product ထုတ်ကုန်များကို ပြည်တွင်းစားသုံးမှုမူလုပြီး ပြည်ပသို့ ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်မည့် ထုတ်ကုန်အမယ်သစ်များ ဖြစ်သင့်ကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများတွင် “မြန်မာပြည်တွင် ထုတ်လုပ်သည်” (Made in Myanmar) တံဆိပ်ကပ်နိုင်မည့် ထုတ်ကုန်အမယ်များကို ဦးစားပေးသင့်ကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုကွင်းဆက်တစ်လျှောက်တွင် လိုအပ်သော နည်းပညာ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်မှု၊ ရောင်းချဖြန့်ဖြူးမှု၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်ဆိုင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကြန့်ကြာမှုမရှိစေရေး ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးမှသာ MSME လုပ်ငန်းများ မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေး



ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းက ယခုပြုစုထားရှိသော စာရင်းများသည် ဝန်ကြီးဌာနများမှ အဆိုပြုထားသည့် သဘောထားမှတ်ချက်များနှင့် အသုံးအနှုန်းများဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် MSME အေဂျင်စီများ၏ သဘောထားမှတ်ချက်များနှင့် စာရင်းဇယားအချက်အလက်များပေါ်တွင် မူတည်ပြီး မူလက ပြုစုထားသည့် ထုတ်ကုန်အမယ် ၂၂၂ မျိုးအား ဖြည့်စွက်၍ ထုတ်ကုန်အမယ် ၆၁၂ မျိုးကို ပြန်လည် ပြုစုတင်ပြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆန်မှ ထုတ်လုပ်သည့် မူရင်းထွက်ကုန် ဆန်၊ စပါး၊ ဖွဲနု သုံးမျိုးတွင် အဆင့်(၁)တန်ဖိုးဖြင့်ထုတ်ကုန် ပေါင်းဆန်၊ မုန့်မျိုးစုံ၊ ကြာဆံ၊ မုန့်တီ/မုန့်ဖတ်၊ ခေါက်ဆွဲ၊ အရက်၊ မြူစွမ်းနှင့် ဆန်မှုန့်ဟူ၍ ရှစ်မျိုး၊ အဆင့်(၂)တန်ဖိုးဖြင့် ထုတ်ကုန်အာဟာရဖြည့် ဆန်/ဆီးချိုဆန်၊ အသင့်စားဆန်ပြုတ်၊ မုန့်တီ/ မုန့်ဖတ်ခြောက်၊ တီရော့နီအစာ၊ ဆန်လှော်မှုန့်နှင့် ခေါက်ဆွဲခြောက်ဟူ၍ ခြောက်မျိုး ဖြည့်စွက်၍ ပြုစုထားကြောင်း၊ ကောက်ညှင်းအခြေခံသော

စားသောက်ကုန်တွင် အဆင့်(၁) တန်ဖိုးဖြင့် ထုတ်ကုန် မုန့်မျိုးစုံ၊ ကောက်ညှင်းအရက်၊ အဆင့်(၂) တန်ဖိုးဖြင့် ထုတ်ကုန် ကောက်ညှင်းခြောက်နှင့် ကောက်ညှင်းမုန့်ဟူ၍ ထပ်မံဖြည့်စွက်ထားကြောင်း၊ အသားနှင့် ပတ်သက်၍ မူရင်းတီရော့နီအမျိုးအစားတွင် နွားနောက်အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ထားပြီး တန်ဖိုးဖြင့် ထုတ်ကုန် အဆင့်(၁)အနေဖြင့် အသားခြောက်၊ ကြက်အူချောင်း၊ ဝက်အူချောင်းနှင့် တန်ဖိုးဖြင့် ထုတ်ကုန် အဆင့်(၂)တွင် အေးခဲအသား၊ စည်သွတ်ဘူး၊ အသားမွှေကြော်၊ အသင့်စားအသားကြော်များ၊ မူရင်းထုတ်ကုန် သားရေကို တန်ဖိုးဖြင့်ထုတ်ကုန် အဆင့်(၁) ဖိနပ်/အသုံးအဆောင်ဟူ၍ ထပ်မံဖြည့်စွက်ထားကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများက MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းရှင်များ၏ လိုအပ်ချက်များအား ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ညွန့်ဖေသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဆိုင်ရာစင်တာ (Center for Research and Innovation) ရှိ Innovative Biophysics Laboratory ခန်းများတွင် အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် စက်ပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်



သည့်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ကမာရွတ်မြို့နယ် ပြည်လမ်းရှိ လေ့ကျင့်ရေး အထက်တန်းကျောင်း (TTC) သို့ ရောက်ရှိပြီး ဆရာ ဆရာမများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ကာ ကျောင်းဥပဓိရပ် ကောင်းမွန်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းသာယာရေး ဆောင်ရွက်ထားမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ကမာရွတ်မြို့နယ် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းနှင့် ဗဟန်းမြို့နယ် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းတို့သို့ သွားရောက်ပြီး ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ကာ သင်ကြား

သင်ယူမှု ကိစ္စရပ်များ၊ စီမံကိစ္စရပ်များအတွက် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မွန်ပြည်နယ် သထုံခရိုင် ပေါင်မြို့နယ် နတ်ကြီးချောင်းကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (နတ်ကြီးချောင်း) ကျောင်းဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ဖွဲ့ကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ဗဟိုဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝဏ္ဏနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်ဇော်နိုင် (ဟိန္ဒူဘာသာ) တို့သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ Maitry Peace Foundation က ပေးအပ်သော International Buddha Peace Award 2024 ဆုကို ရရှိခဲ့ပြီး ယင်းဆုကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဗဟိုအစိုးရဝန်ကြီး Ramdas Athawale က Embassy Auditorium Chanakyapuri, New Delhi ၌ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ဆုချီးမြှင့်ပွဲသို့ အထူးဖိတ်ကြားထားသော Ven A.B Gyaneshwar နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးစိုးကျော်အောင် တို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဗဟိုဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝဏ္ဏ ကိုယ်စား ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်ဇော်နိုင်က ကိုယ်စားလက်ခံရယူခဲ့သည်။ ဆုလက်ခံရယူပြီး ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသော ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်ဇော်နိုင်အား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။ သတင်းစဉ်



ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်က ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဗဟိုစံပြင်းဈေး၊ ကမ်းနားဈေး၊ လဟာပြင်ညွှေးတို့တွင် မီးလောင်မှု၊ မီးလန့်မှုများ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြတ်ထိုက် ဦးဆောင်၍ စီမံအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကိုကိုလတ်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ လိုက်လံစစ်ဆေးစဉ်။ တင်ငင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်)

(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ရိုးရာအစားအစာများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ရိုးရာအစားအစာများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပွဲကို နေပြည်တော် ဥပဒေရေးရာဌာနမှ အနီးရှိ တပေါင်းကွင်း၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါ ပွဲတော်ကြီးတွင် ပါဝင်ပြသကြမည့် နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ပြခန်းတာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာပြခန်းများအလိုက် မိမိတို့ဒေသ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ရိုးရာအစားအစာများကို ပြည်သူများအား ခင်းကျင်းပြသရောင်းချနိုင်ရေး စိတ်အားထက်သန်စွာဖြင့် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထို့ကြောင့် နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ပြခန်းတာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပွဲတော်အတွင်းပါဝင်ပြသနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေနှင့် ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချသွားမည့် ဒေသထွက်ထုတ်ကုန်များ၊ ရိုးရာအစားအစာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန် တွေ့ဆုံမေးမြန်းရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။



ဒေါ်ရီရီသန်း (စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့)

ဦးတင်လှ (တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့)

ဦးမျိုးလွင် (ကျွန်တော်တို့က One Region One Product ဖြစ်တဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်ရဲ့ ဆန်စပါး၊ ရက်ကန်းအထည်နဲ့ ရေထွက်ပစ္စည်းတွေကိုလည်း ဒီအရောင်းပြခန်းမှာ ခင်းကျင်းပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း ဒေသမှာထွက်ရှိတဲ့ ခနီတွေကို ယခင်ကဆိုရင် အမိုးအဖြစ်ပဲ အသုံးပြုခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် ဆေးဝါးအမျိုးမျိုးနဲ့ လက်ဖက်ခြောက်တို့ကို တန်ဖိုး မြင့်ထုတ်ကုန်အဖြစ် အသုံးပြုနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ခနီပိုင်ကိုလည်း စမ်းသပ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ပြခန်းမှာ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချခွင့်ရတဲ့အတွက် တိုင်းဒေသ ကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေမှာရှိတဲ့ MSME လုပ်ငန်းရှင် တွေအနေနဲ့ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းနည်းပညာတွေ အချင်းချင်းဖလှယ်နိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

ဦးဆန်းထွဋ်ကို (အတွင်းရေးမှူး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး MSME ထုတ်ကုန်များ အရောင်းပြခန်း)

ဦးကျော်မြင့် (တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ကယား ပြည်နယ် MSME ထုတ်ကုန်များအရောင်းပြခန်း)

ဒေါ်နွယ်နီထွန်း (တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ကယား ပြည်နယ် MSME ထုတ်ကုန်များအရောင်းပြခန်း)

ကျွန်မတို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး MSME ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်းမှာ လုပ်ငန်းရှင် ၃၃ ဦး ပါဝင်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ စစ်ကိုင်းစက်မှုဇုန်က တီထွင် ထုတ်လုပ်တဲ့ နှစ်ဘီးဆိုင်ကယ်၊ သုံးဘီးဆိုင်ကယ် တို့ကို ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ NCV ကုမ္ပဏီက တီထွင်ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ သီးနှံအခြောက်ခဲစက်ကို လည်း ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ တိုင်းဒေသ ကြီးက ထွက်ရှိတဲ့ ပဲမျိုးစုံနဲ့ နှင်းမုန့်၊ ငရုတ်သီးမုန့် တွေကိုလည်း နိုင်ငံခြားကို တင်ပို့ရောင်းချပါတယ်။ အသေးစား စက်မှု၊ လက်မှုနဲ့ ပတ်သက်လို့ အညာ ဒေသထွက်ရှိတဲ့ ဖျင်ကြမ်း၊ ဖျင်ထည်၊ စားပွဲခင်း၊ အိပ်ရာခင်း၊ လက်သုတ်ပဝါ၊ အညာစောင်တွေကို လည်း ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာအမျိုးသမီးတိုင်းနှစ်သက်တဲ့ ရွှေတိန်ဆန်၊ အရာတော် ကထွက်ရှိတဲ့ သနပ်ခါးတွေကို တန်ဖိုးမြင့် ထုတ်ကုန် အနေနဲ့ ၂၉ မျိုး ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ One Region One Product အနေနဲ့ ဟုမ္မလင်းဒေသထွက်ကုန်ဖြစ်တဲ့ လက်ဖက်ရိုး၊ လက်ဖက်ခြောက်ရယ်၊ နာမည်ကြီးတဲ့ ရွှေတိန်ဆန်၊ ဆန်ရယ်၊ စစ်ကိုင်းစက်မှုဇုန်က ထုတ်လုပ်တဲ့ ပလတ် စတစ်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ကိုလည်း ပြသသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရိုးရာအစားအသောက်အနေနဲ့လည်း ကျွန်မတို့ တိုင်းဒေသကြီးကထွက်ရှိတဲ့ အစားအစာ မျိုးစုံကိုလည်း ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ် တွေက ဒေသထွက်ကုန်တွေကို ခင်းကျင်းပြသတဲ့ အတွက် ဒေသထွက်ကုန်ချင်း ဖလှယ်လို့ရသလို တခြားဒေသတွေရဲ့ ထွက်ကုန်တွေကို ကြည့်ပြီး နည်းပညာနဲ့ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုပဟုသုတတွေ ရရှိ စေပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့က စိုက်ပျိုးရေးအခြေခံတဲ့ ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့အတွက် One Region One Product ဖြစ်တဲ့ လက်ဖက်၊ ကော်ဖီနီ၊ ထောပတ် တို့ကို အခြေခံပြီး ထုတ်လုပ်ထားရှိတဲ့ ကုန်ပစ္စည်းတွေ ကို လာရောက်ပြသခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရိုးရာအဝတ်အထည်၊ ဒေသထွက်အသီးအနှံများနဲ့ ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ ပိုင်၊ ဂျုံခေါက်ဆွဲ၊ ရှမ်းခေါက်ဆွဲ၊ ကန်စွန်းခွေခေါက်ဆွဲတို့ကို ခင်းကျင်းပြသရောင်းချ ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အင်းလေးဒေသရှိ ကျွန်းမျော တွေက ထွက်ရှိတဲ့ သဘာဝမြေဩဇာဆီရင်လည်း စိုက်ခင်းတွေမှာ ရောင်းချနေတာ အောင်မြင်နေပြီဖြစ် တဲ့အတွက်လည်း ပြသရောင်းချသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထောပတ်ကနေထွက်ရှိတဲ့ ထောပတ်ဆီ၊ အလှကုန် ပစ္စည်းများကိုလည်း ပြသရောင်းချသွားမှာ ဖြစ်ပါ

တယ်။ လက်ဖက်၊ ကော်ဖီနီ၊ ထောပတ်တို့ကို တန်ဖိုး မြင့်ထုတ်ကုန်အဖြစ် နိုင်ငံခြားကို တင်ပို့ရောင်းချနိုင် ပါတယ်။ ရိုးရာစားသောက်ခန်းမှာဆိုရင်လည်း ရှမ်းရိုးရာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အစားအစာအားလုံးကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာနဲ့ ခင်းကျင်းရောင်းချပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပြခန်းတွေမှာ ပြသရောင်းချခြင်း အားဖြင့် ရှမ်းပြည်ဒေသထွက်ကုန်တွေအားလုံးကို သိရှိသွားပြီး ဈေးကွက် ပိုမိုတွင်ကျယ်လာမယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် အရောင်း ပြခန်းတွေမှာ ဒေသထွက်ကုန်တွေနဲ့ ရိုးရာအစား အစာတွေကို ခင်းကျင်းရောင်းချပေးသွားမှာ ဖြစ်တဲ့ အတွက် လာရောက်ဝယ်ယူသုံးဆောင်ကြပါလို့ ဖိတ်ခေါ်ချင်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီပြပွဲကြီးမှာ MSME ပြခန်းတစ်ခန်းနဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေ ပူးပေါင်းပါဝင်ပြသ တဲ့ အခန်းခန်းခန်းနဲ့ ဒေသထွက်ရိုးရာစားသောက်ဆိုင် နှစ်ခန်းနဲ့ စိန်ခန်းစက်မှုဇုန်က ထုတ်လုပ်တဲ့ လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းတွေ၊ အခြားစက်မှုလုပ်ငန်း တွေကထုတ်လုပ်တဲ့လယ်ယာနဲ့ လူသုံးကုန်စက်ပစ္စည်း တွေကို ခင်းကျင်းပြသရောင်းချသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကအနေနဲ့ကတော့ One Region One Product ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းတွေ၊ နိုင်ငံခြားကိုတင်ပို့ရောင်းချ တဲ့ပစ္စည်းတွေ၊ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်တွေနဲ့ သွင်းကုန် အစားထိုးထုတ်ကုန်တွေဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်ပေးမျိုးနဲ့ ခင်းကျင်းပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်း ပေါင်း ၁၂၅ မျိုးနဲ့ ပစ္စည်းအရေအတွက်ပေါင်း ၁၀၀၀၀ ကျော်ပြသရောင်းချသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပြပွဲ ကျင်းပပေးတဲ့ အကျိုးကျေးဇူးအနေနဲ့ ကျွန်တော် တို့နဲ့အတူ လုပ်ငန်းရှင် ၄၀ ကျော်လောက်ပါလာပါ တယ်။ ဒီလုပ်ငန်းရှင်တွေကထုတ်လုပ်တဲ့ ပစ္စည်းတွေ ကို တခြားတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ပြည်နယ်က လုပ်ငန်းရှင် တွေက ကြည့်ကြမယ်။ ကျွန်တော်တို့ကလည်း သူတို့ ကုန်ပစ္စည်းတွေကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြမယ်။ ဒါဆိုရင် တစ်ယောက်တစ်ယောက် ကုန်ပစ္စည်းတွေဖလှယ် ကြမယ်။ ရောင်းဝယ်ကြမယ်။ နည်းပညာတွေ ဖလှယ် ကြမယ်ဆိုရင် MSME လောကအတွက် အင်မတန် အားဖြစ်စေတဲ့ ပြပွဲတစ်ခုပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပြပွဲကြီး မှာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးကလာ ရောက်ကြပြီး ဒေသထွက်ထုတ်ကုန်တွေကို ခင်းကျင်း ပြသတဲ့အတွက် တစ်နေရာတည်းမှာ စုံစုံလင်လင် ဝယ်ယူနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသထွက်အစား အသောက်တွေကိုလည်း အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ စားသုံးနိုင်မှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိပြခန်းဖွင့်လှစ်ပြသဖို့ စီစဉ်နေတာ ရာနှုန်း ပြည့်ပြီးစီးပြီး အဆင်သင့်ဖြစ်နေပါပြီ။ ကယား ပြည်နယ်အနေနဲ့ One Region One Product ထုတ်ကုန်တွေ၊ ပြည်ပပို့ကုန်တွေ၊ ဒေသထွက်ကုန် တွေကို ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပြီး သစ် အချောထည်လုပ်ငန်းတွေ၊ အထည်အလိပ်လုပ်ငန်း တွေကိုလည်း ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ MSME ပြခန်းအနေနဲ့ လျှင်ကော်စက်မှုဇုန်မှာ ဆောင်ရွက် နေတဲ့ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းတွေကိုလည်း ပြသသွား မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသထွက်ကုန်တွေကို ဒီလိုပြခန်း ဖွင့်လှစ်ပြသခြင်းအားဖြင့် ပြည်တွင်းမှာရော ပြည်ပ မှာပါ ထင်ထင်ရှားရှား သိရှိသွားမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကယားပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ ဒေသခံ ပြည်သူတွေအတွက် အကျိုးစီးပွားတွေ အများကြီးရရှိ မှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း များစွာ အကျိုးရှိစေမှာဖြစ်ပါတယ်။ MSME ကဏ္ဍအတွက် လည်း လက်ရှိအခြေအနေထက် များစွာ တိုးတက် သွားမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကယား ပြည်နယ်က ထွက်ရှိတဲ့ စိုက်ပျိုးရေးမြေရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းတွေနဲ့ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းတွေကို ပြခန်း ဖွင့်လှစ်ပြသသွားမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်သူတွေအနေ နဲ့ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုကြဖို့ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဒေါ်နွယ်နီထွန်း (ပြခန်းများ နေရာချထားရေးတာဝန်ခံ)

ပြပွဲပြုလုပ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ကျွန်မ တို့မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာ MSME ထုတ်ကုန်တွေကို တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တစ်ခုတစ်ခု ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်ဖလှယ်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်ရဲ့စီးပွားရေးကဏ္ဍ တိုးတက်လာစေရေးအတွက် ဖြစ်ပါတယ်။ ပြခန်း တွေအနေနဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်ပြခန်းတွေ ရယ် ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ဆိုင်ရုံ၊ ပြခန်းတွေအပါအဝင် စုစုပေါင်းပြခန်း ၁၉ ခန်း တည်ဆောက်ထားပါတယ်။ နောက်ထပ်ပြခန်းတွေ ထပ်ပြန်ဖို့အတွက်လည်း ပြခန်း ၁၇ ခန်း တိုးချဲ့တည်ဆောက်ထားပါတယ်။ စားသောက်ဆိုင်ခန်းတွေကတော့ ၁၉ ခန်း တည်ဆောက်ထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် တပေါင်း ကွင်းအပြည့် ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ဆောက်လုပ်ပေးထား ပါတယ်။ ဒီလိုပြပွဲတွေ ပြုလုပ်ပေးခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးကျေးဇူးများစွာရရှိစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြပွဲကတစ်ဆင့် တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးက ထုတ်ကုန်တွေကို လေ့လာခွင့် ရရှိမှာပဲဖြစ်ပါတယ်။



MSME ထုတ်ကုန်ပြခန်းများ ပြင်ဆင်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - အောင်ရဲသွင်
ဓာတ်ပုံ - မိုးပြည့်စုံ

လပြာသို စာအလင်္ကာများ

မြန်မာစာဆို ရှေးကဗျာပိုဒ်များကြီးတို့သည် ရာသီဥတုနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်သည် လူသားများ ဆက်စပ်ပုံတို့ကို စာပန်းချီဖြယ်သရွှံ့ ကိုယ်စီကိုယ်ငှ ကိုယ်အာရုံစိုက်ရာ သိက္ခာစပ်ဆိုခဲ့ကြပေသည်။ ထို ၁၂ လရာသီဘွဲ့ စာအလင်္ကာများမှာ မြန်မာ့သုခုမအနုပညာများ ဖြစ်ချေသည်။ မြန်မာအပြာဖြာတို့သည် ဤ ၁၂ လရာသီဘွဲ့ကဗျာတို့တွင် ထင်ဟပ်နေသည်။

ဆေးပညာရှင်များကလည်း အာယုဗေဒ ဓာတ်ဗိန္ဒောဆေးဝါးများနှင့်ဆက်စပ်ရာရာ အကြောင်းအရာများကို ရေးစပ်ကြ၏။ နက္ခတ်ဗေဒပညာရှင်များကလည်း ကောင်းကင် နေ၊ လ၊ နက္ခတ်တာရာ၊ ပြိုဟ်သွားပြိုဟ်လာ ရာသီစက် စန်းယုဉ် စသဖြင့်ရေးဖွဲ့ခဲ့ကြသည်။ သဘာဝတရားကို မြတ်နိုးကြသည့် စာပေပညာရှင်များကလည်း တောတောင်ရေမြေ သဘာဝပန်းမာလ အကြောင်းနှင့်တကွ ပိုးမွှားတိရစ္ဆာန်သတ္တဝါအကြောင်းများကို ရေးဖွဲ့ကြပြန်သည်။ အလွမ်းဓာတ်ခံရှိသူများကလည်း လွမ်းချမ်း တမ်းချမ်းများကို ရေးစပ်ကြပြန်သည်။ ထိုသို့ အသီးသီးသော ပညာရှင်များ ရေးစပ်ခဲ့ကြသည့် ရာသီဘွဲ့များအနက် ပြာသိုလဘွဲ့ကို နက္ခတ်တာရာကို အခြေခံသည့်ဖွဲ့များမှ အချို့ကို တင်ပြပါမည်။

“အာဒိစ္စရယ်တွဲ ဖန်သုရိန် ... ပြင်လမ်းသုခ္ဓာလို့ ဒက္ခိဏယာဉ် အစွန်းမှာ ထွန်းတံခါချိန်၊ ပြာသိုမှာ ပြာစိုနှင့်ရယ်နဲ့ ခါအလိုခွာညှိ၊ သင်းပါဘီ မြင်းခင်းမြတ်တော်ဘာသီမှာ ပျော်ရွှင်ကြပြည်လုံး၊ ပုဏ္ဏမာပုသုဉ်ယုန်စန္ဒာနဲ့ မှန်ပြာပြာဥာတွင်းမှာလ၊ ငွေပုစွန်တာရာ လင်းတယ်နှင်းမြှုပ်တံဖိုး။”

ဤလေးဆက်သဖြန်မှာ မဟာဝိတဦးပြုံးချို၏ ပြာသိုလဖွဲ့ဖြစ်သည်။ ဤစာအလင်္ကာ၌ နေမင်း၊ နေသွားလမ်းကြောင်း၊ ပြာသိုလရာသီဆီးနှင်းစိုရွာညှိပန်းပွင့်ခြင်း၊ မြင်းခင်းသဘင် ကျင်းပခြင်း၊ ပုစွန်တာရာအောက်တွင်ပါဝင်သည့် ကရကင်္ဂရာသီရီ ဖုသုရုနက္ခတ်နှင့် စန်းယုဉ်၍ လပြည်သောကောင်းကင် စသည်တို့ကို ရေးဖွဲ့ထားခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ထိုသဘောမျိုးကိုပင် စာဆိုတော် တောင်တွင်းဦးကြော့က -

“ဒေါင်းဗာဟိနကောက္ခလို့ ဟေမဝန်ကန္တာ၊ လေတသွန်ပြန်လာသည် စန္ဒရာမြန်နန်း၊ ကတ္တဋ္ဌာဝန်းရလို့မြန်နန်း၊ မကာရ လပြာသိုမြွေညှိနွယ်ပန်း၊ ညာစိုစိုလေလန်းလို့ ရွှေမကာရံး မြူးပျော်၊ ဂဓာသိန်သဘင်ကျင်း ရွှေပင်းရွှေမြင်းခင်းတော် ငွေနှင်းဥလေညှင်းဆော်သည် ရေကင်းတော် ကျိုးလှည့်လို့ သုံးဆယ့်ခြောက်နာရီလှုနန်းကြီးရွှေဘုံ၊ ဆောင်းဟေမန် သည်ချမ်းပုံငယ် ထည်ကွမ်းတုံခြုံထွေးရလေး”

ဟုစပ်ဆိုထားလေသည်။ ထိုခေတ်က ကွမ်းတုံခြုံစောင် (တရုတ်ပြည်နားသောစောင်)ကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။

ဤတေးထပ်တွင် ဒေါင်းဗာဟိ စန္ဒရာမြန်နန်း၊ ကြယ်ဖုသု၊ ကတ္တဋ္ဌာမကာရလပြာသိုရွှေမကာရံး မြွေညှိစသည်တို့မှာ ဆရာကြီးဦးပြုံးချို၏ လေးဆက်သဖြန်ပါ စာသွားအတိုင်းပင်ဖြစ်ပေသည်။

စာဆိုဦးကြော့၏အထက်ဖော်ပြပါ တေးထပ်တွင် ရေခင်းတော်ကျိုးလှည့်လို့ သုံးဆယ့်ခြောက်နာရီလှုနန်းကြီးရွှေဘုံဟူသော အကြောင်းအရာတစ်ခုပါလာလေသည်။ ရှေးအခါက နေ့တစ်နေ့တွင် နာရီ ၆၀ ရှိသည်။ “ပတ် - သံ - တံ - ရှည် - တီး - သံ - မြည် - လက် - ဆီ - က - စို - ရေး၊ တစ်ခါတည်းမည် ထမ်းပိုးရည် ထမ်းသည်အကြောင်းဆေး” ဆိုသည့် ရှေးနာရီ တွက်ပုံအရ ပြာသိုလ၏ နေ့နာရီ၊ ညနာရီသည် ၂၄/၂၆ နာရီနေ့ညရှိပုံ၊ ကျိုးတော်တွင် ကင်းလှည့်လည်၍ အချိန်ကိုက် ရေးကင်းနာရီ ဆော်တီးရပုံတို့ကို ရေးဖွဲ့ထားခြင်းဖြစ်သည်။ စာဆိုတော်ဦးပုည၏ ပြာသိုလဘွဲ့တေးထပ်တွင် -

“လပြာသို မကာရမှာ ကြယ်ဖုသုယုဉ်ကာ၊ ဒွါဝီသ ပါဒိနစ်ဖြာဝယ် မှိပ်ဆာယာ ခြောက်ဖါ၊ ဆတ္တိသ ညဉ့်နာရီရာ စောစမ္မိနေ့ နှစ်လျက်သား၊ ထီးတစ်ရာ ဥသျှောင်ငယ် အာဏာရောင်စက်သွား၊ ရန်တကာပယ်ရှား၍ တိမ်ညွန့်စားမြင်းပျံ၊ ရိန္ဒမာလှိုယဉ်စွဲပါလို့ မြင်းခင်းပွဲ သဘင်တော်ခံ၊ စုံတောဝါမြိုင်ယံမှာ ဖူးပွင့်တံညာညီရိုးလို့၊ မမ ဘုန်းဆင်ပါဆို ပန်းမြွေညာ၊ ကြာနန်းမြိုင်ရိပ်ခိုဝယ် စိတ်လိုတော်မူပုံထင်လေး...”

ဖော်ပြပါ စလေဦးပုည တေးထပ်တွင်မူ နာရီအချိန်ဖါပါ ထည့်ထား၏။ နေ့နာရီ ညနာရီကို ဆတ္တိသစောစမ္မိ ဟု ပါဠိဘာသာဗေဒင်သုံးဝေါဟာရများဖြင့် ရေးထားသည်ကို တွေ့နိုင်လေသည်။ စာဆိုဦးပုညသည် နန်းတွင်းစားရသူ စာဆိုပညာရှင် ဖြစ်သည်။ ပြာသိုလ ဆင်ခင်း၊ မြင်းခင်းပွဲကို မျက်ဝါးထင်ထင် ပညာမြင်ရသူဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် လှရေး၊ မြင်းရေးနှင့် မင်းတုန်းမင်းတရားကြီး၏ ဘုန်းလက်ရုံးတို့ကို “တိမ်ညွန့်စားမြင်းပျံ၊ ရိန္ဒမာလှိုယဉ်စွဲပါလို့ ထီးတစ်ရာ ဦးသျှောင်ငယ်... အာဏာရောင် စက်သွား၊ ရန်တကာ ပယ်ရှား၍” စသည်ဖြင့်ရေးဖွဲ့လေသည်။

အခြားအကြောင်းခြင်းရာများသည် အထက်ဖော်ပြပါ ဦးပြုံးချို၏ လေးဆက်သဖြန်၊ တောင်တွင်းဦးကြော့၏ ပြာသိုလဘွဲ့တေးထပ်ပါ အကြောင်းအရာများနှင့် အတူတူပင်ဖြစ်သည်။

တိုင်းတားမြို့သူကြီး ဦးဖက်၏ ပြာသိုလဘွဲ့တေးထပ်မှာလည်း ထိုအကြောင်းအရာပင် ဖြစ်ပေသည်။ သို့သော် ဆန်းသစ်နေသည်။ ထိုအကြောင်းအရာကို အောက်ပါအတိုင်း ရေးဖွဲ့ထားလေသည်။

“အောင်သဟံဇေယျတုနှင့် ရွှေဖုသုသင်္ကြန်၊ ခေါ်မြလ ချိန်မှန်ကို ကြင်းသံပြိုင်ညောင်း၊ ဖုန်းနေလ နှစ်ဖော်မှာ မြင်းခင်းတော်ကျင်းတုံ ဗိုလ်ပေါင်း၊ နန်းအာလိန်၊ နယ်မွန်ဝယ် ကြယ်ပုစွန်လှိုမောင်း၊ နှင်းမြုတ်မိ ကြိမ်ကြိမ်လောင်းလို့ ဒေါင်းစကြာပန်းအုံ၊ ဗာဟိခွင်ခင်း တုံခေတ်မှာသို့ ဆွေးသစ်ဖွဲ့ ရေးလှည့်သကွ၊ ရတည်းလှပြည်ကော့ငှုကို မြို့တော်ရုံ လှိုလှိုပုနှင့်၊ လှိုက်သဲဝယ် မြေမမြို့အေးသုထက်ပုံ၊ သည်သမယ ပြာသိုကို ခိုင်ခွာညှိနွယ်မင်းတို့လေး၊ ... ကန္တာရစုံခြေမှာ ထုံခြေခြေ ခြယ်ဆင်းလို့လေး...”

❖ သဘာဝမြင်ကွင်းတစ်ခုကို ပန်းချီဆရာအသီးသီးသည် သူ့ရှုထောင့် သူ့မြင်ကွင်းမှ ဆေးရောင်စုံ အဖုံဖုံခြယ်သထုံမွမ်းရေးဆွဲသကဲ့သို့ မကာရရာသီ ပြာသိုလ၏ မြင်ကွင်းစုံကို ဖော်ပြပါ စာဆိုများက နက္ခတ်အမြင်နှင့် ရေးဖွဲ့ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပေသည်။

❖ ၁၂ လရာသီဘွဲ့များဖွဲ့ဆိုသည့်အနက် မယ်ခွေ၏ ၁၂ လရာသီဘွဲ့ အချင်းများမှာ အလွန် ထူးခြားလှပေသည်။ အကြောင်းအရာ အချက်အလက် ဘက်စုံပါဝင်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ စာဆိုတော်မယ်ခွေ၏ ပြာသိုလဘွဲ့ကိုဖတ်ရှု၍ အဓိပ္ပာယ်ဖော်ထုတ် ရသဂုဏ်ကို ခံစားကြည့်ပါဘိ။

စာဆိုဦးဖက်၏ အထက်ဖော်ပြပါ ပြာသိုလဖွဲ့တွင် “ကြင်းသံ” “နေလ” “ကြယ်ပုစွန်” “ဒေါင်းစကြာ” “ဗာဟိခွင်” တို့မှာ နက္ခတ်တာရာ သုံး၊ ဗေဒင်သုံး ဝေါဟာရများ ဖြစ်သည်။ ဗေဒင်ဝေါဟာရဖြစ်သော်လည်း အမှန်မှာ နေလ အီကောတာ ဒက္ခိဏယာဉ်ဥတ္တရယာဉ်ဗာဟိခွင် ပထဝီဝင် အကြောင်းအရာများသာ ဖြစ်သည်။ အခြေခံပညာအထက်တန်းထိ သင်ဖူးသူတိုင်း ထိုအကြောင်းအရာများကို သိသည်။ ရှေးခေတ်က ရှေးအသုံးနဲ့ ပေါ်ရာဇာ (စကားဟောင်း) ဝေါဟာရများ သုံးခြင်းသာဖြစ်သည်။ ထိုဝေါဟာရများနှင့် စိမ်းလေ ဤစာပေများနှင့် ဝေးလေဖြစ်နေမည်။ ဤသို့ မစိမ်းရလေအောင်ပေါ်ရာဇာဝေါဟာရများကို မြန်မာစာပေချစ်သူ၊ မြတ်နိုးသူများဖြစ်ကြသည့် ပန်းရွှေပြည် ကိုရွှေသိန်းမင်း၊ ရာပြည့် ဦးစိုးညွန့်၊ ရှေးဟောင်းသုတေသီ ဆရာကြီး ဦးထွန်းရီ (တစ်သက်တာစာပေဆုရှင်) စသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များက ပေါ်ရာဇာကထာ ကျမ်းများကို ရှာဖွေ၍ ဖြည့်စွက်ရိုက်နှိပ်ခြင်း၊ ရှေးဟောင်းစာပေ ပျို့ကဗျာလင်္ကာ မော်ကွန်း၊ အိုင်းချင်း၊ အဲချင်း၊ အန်ချင်း စသည့်များကို ကဗျာရိပ်မြို့ စာပန်းရုပ်၊ ရှေးကဗျာစာပေများ၊ သီချင်းပဒေသာပေါင်းချုပ်များ စသည်ဖြင့် အမြတ်အစွန်းကို ပဓာနမထားဘဲ ထုတ်ဝေကြသည့် မြန်မာစာပေတာဝန်ကို ကျေပွန်ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကိုလည်း လေးစားဂုဏ်ပြုရပါစေ။

သဘာဝမြင်ကွင်းတစ်ခုကို ပန်းချီဆရာအသီးသီးသည် သူ့ရှုထောင့် သူ့မြင်ကွင်းမှ ဆေးရောင်စုံ အဖုံဖုံခြယ်သထုံမွမ်းရေးဆွဲသကဲ့သို့ မကာရရာသီ ပြာသိုလ၏ မြင်ကွင်းစုံကို အထက်ဖော်ပြပါ စာဆိုများက နက္ခတ်အမြင်နှင့် ရေးဖွဲ့ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ဆည်သည်ရွာစားဦးအောင်ကြီး၏ ၁၂လဖွဲ့လူတေးတွင် -

“သစ္စာလေ... ရွက်ဝေမြို့၊ ခါကိုညိုလင့်၊ ပင်တိုင်းတင့်၍ နှင်းနှင့် မြူငွေ့၊ လပြည့် နေဝယ်၊ ပြိုင်ရွှေဖုသု၊ မကာရဟု၊ ဆောင်းလရာသီ၊ အညီပေါ်မြို့၊ ကြိုင်ပျံ့မွန်းသည်၊ နွယ်ပန်းပွင့်လို့ လပြာသိုကာ၊ မိန့်ညီချပ်တံ၊ လျှောက်ပတ်ဆောင်ယောင်၊ များခေါင်မတ်များ၊ မင်းသားမင်းမြေး၊ ဆုန်းရေးမှတ်လျက်၊ စွယ်ယုက်ချိုတ်ငင်၊ မွမ်းဖြင့် တိုက်လွတ်၊ ပတ်ပတ်ဝန်းကျင်၊ မြေလျင်ခြေချင်း၊ မြင်းလည်း မြင်းလျောက်၊ ထိုးမြောက် လှလေး၊ ခုန်ထွေးသံရှင်၊ စိုင်းနှင့် ကြားကြား၊ ဓားသွားနှုတ်ငင်၊ သဘင်မြင်းခင်း၊ စစ်အင် ကျင်းသည်၊

စီးနှင်းကြော့ လန်းလန်းတည့်လေ။ ပွင့်လင်းစည်သည်... ရွှေပြည်ရွှေ နန်းတည့်လေး...”

ဟူ၍ရေးဖွဲ့ထားရာ နက္ခတ်တာရာ ပြိုဟ်သွား ပြိုဟ်လာများ သာမက မြင်းခင်းသဘင် ဝတ်စားဆင်ယင်မှု၊ များမတ်များ၊ ဆင်မြင်းရထား မြေသည်အားကို စစ်အင်္ဂါလေးပါးနှင့်တကွ ဓားရေး လှရေး စသည်တို့ကိုပါ ရေးဖွဲ့ထားလေသည်။

မြင်းခင်းသဘင်နှင့် စစ်ရေးဘက်ကို အသားပေးသောရေးဖွဲ့ခြင်း ဖြစ်ပေသည်။ ဤလူတေးတွင် - “ဆုန်းရေး မှတ်လျက်၊ စွယ်ယုက်ချိုတ်ငင်၊ မွမ်းဖြင့်တိုက်လွတ်၊ ပတ်ပတ်ဝန်းကျင်” ဟူသောအရာမှာ ပြာသိုလ မြင်းခင်းသဘင်ဆိုရာ၌ မြင်းသာမက ဆင်အချင်းချင်း တိုက်သည်လည်းပါဝင်ပေသည်။ တိုက်ဆင်များမှာ ဆင်အချင်းချင်း ဖြစ်ကြ၍ ဆင်အချင်းချင်း ဓာတ်သိများ ဖြစ်သောကြောင့် ငယ်ကြောက်ဖြစ်သော ကြောက်ရင်း ဆင်သည်နိုင်မြဲဖြစ်သော နိုင်ရင်းဆင်ကို ပြန်လည်ခုခံထိုးသတ်ရန်မပြုကြပေ။ ထိုကြောက်ရင်းဆင်ကို “ဆုန်း” ဟု ခေါ်သော ဟင်္သာပြားအညှစ်စားကို သုတ်လိမ်းခြယ်မှုန်း ပေးလိုက်သောအခါ မျက်စိများအနံ့ ကြွပြားကြပြီးလျှင် ဆင်အချင်းချင်းထိုးစေ တိုက်ခိုက်ကြသည်ကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။

ဤသို့သော အကြောင်းအရာများသည် ၁၂လရာသီဘွဲ့များ၌ အများအပြားပင် ရှိလှပေသည်။ လေးနက်လှသည့် အကြောင်းအချင်း ရာ အချက်အလက်များကို ရှာဖွေလေလေ တွေ့ရှိလေလေဆိုသလို သိနိုင်ပေမိမည်။ မဟာအတုလမင်းကြီး၏ ပြာသိုလဘွဲ့ လွမ်းချင်းမှာ - “တိမ်ခြေငယ် ရှင်းပါလို့ မြူနှင်းငယ် စိုစို လပြာသိုမှာ နွယ်ခွာညှိ မြိုင်မြိုင်နှင့် လှိုင်လှိုင်သင်းပါတဲ့ လကိုလေး...၊ ရောင်သိင်္ဂီငယ် ကြယ်ညိုဖုသု မကာရရုံ၊ ရွှေဝဠကင် နန်းရင်ပြင်မှာ လှိုင် မြင်းခင်း၊ သဘင်ကျင်းလို့၊ ရာမင်းထွက်၊ ဗိုလ်ညီလာခံသောခါ၊ ဆဒ္ဒန်ပိုင် ပြောင်မွန်ချင်း အောင်တံခွန် တေစမြူးလို့ ထူးလှတယ်လေး...” ဤလွမ်းချင်း၌ အထက်ဖော်ပြပါအကြောင်းအရာနှင့် အချက်အလက်များပင် ဖြစ်ပါသည်။

၁၂ လရာသီဘွဲ့များဖွဲ့ဆိုသည့်အနက် မယ်ခွေ၏ ၁၂ လရာသီဘွဲ့ အချင်းများမှာ အလွန်ထူးခြားလှပေသည်။ အကြောင်းအရာ အချက်အလက် ဘက်စုံပါဝင်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ စာဆိုတော်မယ်ခွေ၏ ပြာသိုလဘွဲ့ကိုဖတ်ရှု၍ အဓိပ္ပာယ်ဖော်ထုတ် ရသဂုဏ်ကို ခံစားကြည့်ပါဘိ။ ရသနှင့်သာမက သုတနှင့်ကြည့်ပါမူ ကျမ်းတစ်စောင် ပေတစ်ဖွဲ့ ဖြစ်ပါမည်ဟု နိဂုံးချုပ် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ထောင်ပြည့်မှ ရောင်ခြည်လေး...၊ နေဝန်းစက်မွန်၊ တုဖက်ကယ် လွန်သည်၊ သရဏ် ကြယ်၊ ပါဒိနစ်သွယ်နှင်၊ မိုးလယ်တောက်ထွန်း၊ စိုစိုငယ်ရွန်းလှတယ်၊ ရစ်သွန်းလည် ပါလို့လေ...၊ မြန်ပြည်မှာ သာနန်း၊ မိန့်ညီချပ်ကာ၊ ရွှေသွန်းဆာနှင့်၊ ရတနာမြင်းခင်း၊ စိတ်ရိပ်ကျင်းသည်၊ နှင်းဖြိုးဖြိုးနှင့်၊ စက်ထိုးမှဟန်ယု၊ အသည်းဆွတ်ကြွေ၊ ချမ်းလေပြေနှင့်၊ တောခြေတောင်ရုံ၊ ငှက်ပေါင်းပျံလို့၊ ဝတ်ဆံငယ်ချူသည်၊ မီးပုဂ္ဂင် မသေညှိ၊ လပြာသိုဆောင်။ ထည်ပေါင်း မှထောင်ရာ၊ မြဲလေ အေးလေ၊ ကြက်သီးထွေနှင့်၊ ယပ်ရွှေများမင်း၊ ဩဇာကင်းသည်၊ ချိုလင်းပြာ၊ မာမာကြည့်၊ ပရိဒေဝ ငှဲကြွေးကြလို့၊ ဟအေလုပ်သံ တည်ညံ့နှင့်၊ ခက်ပြန်အောင်ပြင်သည်၊ ညွန့်ရှင်ရည် ခွာညှိဖြင့်လို့၊ သိုင်းဝင့်ချိန်နီ၊ ပြည်ကြီးမှပင်မွန်၊ တုဖက်ကယ်လွန်သည်၊ ပုစွန်ကထွန်း၊ နှင်းရည်သွန်းလို့၊ လေဝန်းကဖီ၊ တယ်နှယ်သာချိုမယ်၊ အမိကိုကယ်ကြပါ၊ မကာရရာသီဘွဲ့၊ နာရီတော်သံညောင်းနှင့်၊ စည်မောင်းတီး။

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

နေပြည်တော်

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာခြင်း

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာအဆင့် နဝမတန်း၊ ဒသမတန်း၊ ကောဒသမတန်းနှင့် ခွဲဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နဝမတန်း (Grade 9) လူရည်ချွန်ရွေးစာရင်း

စဉ်	အမည်	ကျောင်း	မြို့နယ်	ခရိုင်
၁	မောင်ကောင်းမွန်ဆက်	အထက(၃) မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၂	မမလဆီးကျားဘောက်စောမ်	အထက(၃) မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၃	မောင်အုန်းညိုညို	အထက-နမူတီး	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၄	မမသော်တာစ်	အထက(၁) မိုးညှင်း	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၅	မောင်စိုင်းရန်လင်းရွှေ	အထက(၂) ဗန်းမော်	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၆	မမဝေဝေလှိုင်	အထက(၂) ဗန်းမော်	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၇	မောင်ကျော်မင်းထွဋ်	အထက-ဒုတ္တန်	ပုတာအို	ပုတာအို
၈	မမဝေဝေလှိုင်	အထက-ပုတာအို	ပုတာအို	ပုတာအို
၉	ဇောထက်အောင်ကျော်	အထက(၁) ဘားအံ	ဘားအံ	ဘားအံ
၁၀	မထက်အိုရှား	အထက(၁) ဘားအံ	ဘားအံ	ဘားအံ
၁၁	မောင်နိုင်ကိုလင်း	အထက(၁) စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၂	မထက်ရွှေရည်အောင်	အထက(၁) စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၃	မောင်ရှင်ခန့်လင်း	TWS (ကပက)	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၄	မမြဟောသာကျော်	TWS (ကပက)	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၅	မောင်ထွန်းမြတ်အောင်	အထက(၅) မုံရွာ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၆	မအိမြူစင်ဝင်း	အထက(၅) မုံရွာ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၇	မောင်မင်းသွေးကို	အထက(၃) ကလေး	ကလေး	ကလေး
၁၈	မမအေးမြတ်ထွန်း	ရွှေလမင်း (ကပက)	ကလေး	ကလေး
၁၉	မောင်ထင်ကျော်လင်း	အထက(၁) ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း
၂၀	မနန်းထိုက်ထိုက်ရွှေ	CCDC ကိုယ်ပိုင်အလယ်တန်းကျောင်း	ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း
၂၁	မောင်ခွဲဆက်စော်	အထက(၆) ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၂	မဆုမြတ်မောင်လေး	Edu Park (ကပက)	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၃	မောင်မြတ်မဟော်ကျော်	ကပက-ကန်စွန်းအင်း	မြိတ်	မြိတ်
၂၄	မောင်ခန့်ဝေယံကျော်	ထ(ခွဲ)လ(၂) ကော့သောင်း	ကော့သောင်း	ကော့သောင်း
၂၅	မခင်ကျော်ရှင်	မြင်းမိုရ်(ကပက)	မြိတ်	မြိတ်
၂၆	မသက်မွန်နီကျော်	အထက(၂) ပုလော	မြိတ်	မြိတ်
၂၇	မောင်လှမော်ထွန်း	အ.ထ.က(၃) ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၂၈	မောင်မင်းခန့်ရှိန်	အ.ထ.က(၁) ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်
၂၉	မမအေးချမ်းစံ	အ.ထ.က(၁) ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်
၃၀	မသုထက်စံ	အ.ထ.က-ကျောက်တံခါး	ကျောက်တံခါး	ညောင်လေးပင်
၃၁	မောင်မင်းသုခန့်	အလက-လှေကျင်ရေ	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၃၂	မဆုမွန်အေး	ငြိမ်းချမ်းရေ(ကပက)	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၃၃	မောင်ရှင်သန့်မောင်	အထက-ပေါင်တည်	ပေါင်းတည်	နတ်တလင်း
၃၄	မောင်လေးလင်းကို	အထက-မြို့မ	နတ်တလင်း	နတ်တလင်း
၃၅	မရွှန်းနီကျော်	အထက-နတ်တလင်း	နတ်တလင်း	နတ်တလင်း
၃၆	မဆုမြတ်ရတနာ	အထက-မြို့မ	နတ်တလင်း	နတ်တလင်း
၃၇	မောင်ချမ်းငြိမ်းကျော်	PEC(ကပက)	ပြည်	ပြည်
၃၈	မဆုလင်းပြည့်	PEC(ကပက)	ပြည်	ပြည်
၃၉	မောင်အောင်မြင့်မြတ်	နေခြည်(ကပက)	မကွေး	မကွေး
၄၀	မောင်နေထွေးလှ	အ.ထ.က (၁) မြို့သစ်	မြို့သစ်	မကွေး
၄၁	မသဒ္ဓါမြူစင်	ဥယျာဉ်မျိုး(ကပက)	မကွေး	မကွေး
၄၂	မခင်ကျော်ကျော်စံ	အ.ထ.က (၂) ချောက်	ချောက်	ချောက်
၄၃	မောင်ငြိမ်းစင်သန့်	အ.ထ.က (၁) စလင်း	စလင်း	မင်းဘူး
၄၄	မမျိုးကေကေ	အ.ထ.က (ပွင့်ဖြူ)	ပွင့်ဖြူ	မင်းဘူး
၄၅	မောင်မင်းခန့်ကျော်	အ.ထ.က (မင်းလှ)	မင်းလှ	သရက်
၄၆	မောင်လေးလင်းမြတ်	အ.ထ.က (၁) အောင်လံ	အောင်လံ	အောင်လံ
၄၇	မသုသူမိုးစံ	အ.ထ.က (ခွဲ) လ-၃၊ သရက်	သရက်	သရက်
၄၈	မလင်းပြည့်ဦး	အ.ထ.က (၁) အောင်လံ	အောင်လံ	အောင်လံ
၄၉	မောင်လမင်းမောင်	အ.ထ.က (၂) ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ
၅၀	မမိုးအိဆည်ဆာထွန်း	အ.ထ.က (၂) ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ
၅၁	မောင်အောင်ဘုန်းဆက်	အထက(၁၆) ချမ်းအေးသာစံ	ချမ်းအေးသာစံ	မဟာအောင်မြေ
၅၂	မောင်ငြိမ်းကျော်ထွဋ်	အထက(၃၀) ချမ်းမြသာစည်	ချမ်းမြသာစည်	မဟာအောင်မြေ

၅၃	မအင်ကြင်းခိုင်	စံဟိန်း (ကပက)	မဟာအောင်မြေ	မဟာအောင်မြေ
၅၄	မတိုးတိုးဝေ	VEC (ကပက)	ချမ်းမြသာစည်	မဟာအောင်မြေ
၅၅	မောင်ထွဋ်မြတ်လင်း	စာပန်းအိမ် (ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၆	မဆုလင်းထက်	စာပန်းအိမ်(ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၇	မောင်ကောင်းဆက်စံ	UNITY (ကပက)	ကျောက်ဆည်	ကျောက်ဆည်
၅၈	မကွဲကော်ကိုကို	UNITY (ကပက)	ကျောက်ဆည်	ကျောက်ဆည်
၅၉	မောင်စည်သူအောင်	အထက-၁၊ မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၆၀	မကွဲမိကိုကို	အထက-၁၊ မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၆၁	မောင်ကြယ်စင်သွေး	အထက-ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း
၆၂	မအိန်ဆောင်ရည်ယွန်း	အထက-ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း
၆၃	မောင်လင်းထက်ကို	အထက-၁၊ မြင်းခြံ	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၆၄	မမမြတ်နိုးစင်	အထက-၁၊ မြင်းခြံ	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၆၅	မောင်စင်မင်းခန့်	အထက-လေးရွာ	ကျောက်ပန်းတောင်း	ညောင်ဦး
၆၆	မနေခြည်လင်းလက်	အထက-၁၊ ကျောက်ပန်းတောင်း	ကျောက်ပန်းတောင်း	ညောင်ဦး
၆၇	မောင်ပြည့်စုံအောင်	သမာဓိ(ကပက)	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၆၈	မောင်ဘုန်းလှိုင်ဆင့်	အထက-ကျိုက်ဒတ်	သံဖြူဇရပ်	မော်လမြိုင်
၆၉	မဆုယွန်းအိမ်	အထက(၉)မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၇၀	မကြည်နူးရွှန်းလှ	အထက-ပင	သံဖြူဇရပ်	မော်လမြိုင်
၇၁	မောင်ဝင်းထွန်းကျော်	အထက-ပေါင်	ပေါင်	သထုံ
၇၂	မအိန်စင်ဆီ	အထက(၂)၊ သထုံ	သထုံ	သထုံ
၇၃	မောင်ကျော်လွှာနိုင်	ရွှေသီးရွှေပင်(ကပက)	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၄	မခင်နန်းသက်စံ	အထက(၂)၊ စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၅	မောင်ဟိန်းပိုင်ထူး	အထက(၂)၊ ဘူးသီးတောင်	ဘူးသီးတောင်	မောင်တော
၇၆	မခင်ဝေဖြိုး	အလက(ခွဲ)အမက(၁)၊ မောင်တော	မောင်တော	မောင်တော
၇၇	မောင်ထက်စင်လင်း	အထက(၂)၊ ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ
၇၈	မပြည့်ဖြိုးမွန်	အထက-စင်ချောင်း	ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ
၇၉	မောင်လင်းထွဋ်ကျော်	အထက(၄)၊ ဂူတာ	တောင်ကုတ်	တောင်ကုတ်
၈၀	မချစ်ခွင်ကြယ်စင်	အထက(ခွဲ)မြို့မ	သံတွဲ	သံတွဲ
၈၁	မောင်ဆက်ဝန်းရဲပြည့်	အလက(လှေကျင်ရေ)	ရန်ကင်း	သယံဇာတ
၈၂	မောင်ဝေယံဖြိုး	အထက(၂)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၃	မောင်ကောင်းဆက်သာ	အထက(၃)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၄	မချစ်မြတ်နိုး	အထက(၅)၊ ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်
၈၅	မဆုလင်းလင်း	အလက(လှေကျင်ရေ)	ရန်ကင်း	သယံဇာတ
၈၆	မယွန်းယုထွန်း	အထက(၄)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၇	မောင်ဟိန်းထက်စိုး	အထက(၂)၊ဒဂုံ	ဒဂုံ	ကျောက်တံတား
၈၈	မောင်ဝင်းကျော်စိုး	TSEC(ကပက)	လှိုင်	မရမ်းကုန်း
၈၉	မောင်မြတ်သီဟစိုး	Great Light (ကပက)	မရမ်းကုန်း	မရမ်းကုန်း
၉၀	မမြတ်သံစည်ချို	အလက(၁)၊ ဒဂုံ	ဒဂုံ	ကျောက်တံတား
၉၁	မလင်းလှမချို	အထက(၂)၊ ကမာရွတ်	ကမာရွတ်	ကမာရွတ်
၉၂	မမြတ်ပန်းအိမ်	အထက(၁)၊ မြောက်ဥက္ကလာပ	မြောက်ဥက္ကလာပ	မရမ်းကုန်း
၉၃	မောင်ခန့်ကျော်ထက်	အထက(၂)၊ ခရမ်း	ခရမ်း	သန်လျင်
၉၄	မောင်ကောင်းမြတ်လင်း	အထက(၂)၊ မြို့မ	တွံတေး	တွံတေး
၉၅	မမြတ်ခိုင်ရီလှ	အထက(၂)၊ ကျောက်တန်း	ကျောက်တန်း	သန်လျင်
၉၆	မယွန်းပိုးအိမ်	အထက(၁)၊ သုံးခွ	သုံးခွ	သန်လျင်
၉၇	မောင်ကောင်းမြတ်ကျော်	ကောင်းစုစံ(ကပက)	ရွှေပြည်သာ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၈	မောင်ခန့်စင်ရှိန်	အထက(၂)၊ မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၉	မရေဇာဏ္ဍခင်မာမြင့်ဌေး	ကောင်းစုစံ(ကပက)	ရွှေပြည်သာ	မင်္ဂလာဒုံ
၁၀၀	မယွန်းရွှေလွှာ	အထက(၂)၊ လှိုင်သာယာ(န)	လှိုင်သာယာ(န)	အင်းစိန်
၁၀၁	မောင်ညီညီရှင်သန့်	အထက(၄)၊ တောင်ကြီး	တောင်ကြီး	အင်းစိန်
၁၀၂	မောင်နန္ဒာဝေယံ	အထက(၅)၊ အောင်ပန်း	ကလေး	ကလေး
၁၀၃	သံစည်ရှင်သန့်	အထက(ဗထူး)	ရပ်စောက်	တောင်ကြီး
၁၀၄	မောင်ယွန်းစန္ဒီ	အထက(၄)၊ တောင်ကြီး	တောင်ကြီး	တောင်ကြီး
၁၀၅	မောင်စိုင်းကျော်စင်သော်	အထက(၁)၊ ပင်လုံ	လှိုင်လင်	လှိုင်လင်
၁၀၆	မမဘုန်းမချို	အထက(၁)၊ လှိုင်လင်	လှိုင်လင်	လှိုင်လင်
၁၀၇	မသင်စင်ဆွေ	အထက(ခွဲ)နောင်မိန်း	လဲချား	လှိုင်လင်
၁၀၈	မောင်ဆက်ပိုင်လင်း	အထက-နမ့်စန်	နမ့်စန်	နမ့်စန်
၁၀၉	မောင်ပိုးချို	အထက-လင်းခေး	လင်းခေး	လင်းခေး
၁၁၀	မချိုရတနာမွန်	အထက-မိုင်းပန်	မိုင်းပန်	လင်းခေး
၁၁၁	မောင်ဟိန်းထက်အောင်	အထက(၈)၊ လားရှိုး	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၁၂	မဆောင်းသခင်ကျော်	အထက(၅)၊ လားရှိုး	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၁၃	မောင်မာနစိုင်း	အထက(၁)၊ တန့်ယန်း	တန့်ယန်း	တန့်ယန်း
၁၁၄	မအိလှလှကျော်	အလက-မိုင်းရယ်	မိုင်းရယ်	တန့်ယန်း
၁၁၅	မောင်လင်းမြတ်ရှင်	အထက-၅၊ ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

နေပြည်တော်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာခြင်း

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ အခြေခံပညာအဆင့် နှဝမတန်း၊ ဒသမတန်း၊ ကောသသမတန်းနှင့် ဒွါဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများ စာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဒသမတန်း(Grade 10)လူရည်ချွန်စာရင်း

စဉ်	အမည်	ကျောင်း	မြို့နယ်	ခရိုင်
၁	မောင်ကောင်းသန့်	ရာပြည့်(ကပက)	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၂	မဟန့်ကျော်စင်	အထက(၁) မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၃	မောင်သန့်ကျော်စင်	အထက(၁) လှိုင်ခင်းရွာမ	ဖားကန့်	မိုးညှင်း
၄	မလင်းလှကျော်စင်	အထက(၂) မိုးညှင်း	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၅	မောင်ဘုန်းလမ်း	စံ(ကပက)	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၆	မနန်းရွှေတယျာ	အထက(၂) ဗန်းမော်	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၇	မောင်ဂစ်လှန့်	အထက-ဒုတ္တန်	ပူတာအို	ပူတာအို
၈	မဖြိုးပြည့်ပြည့်စံ	အထက-ပူတာအို	ပူတာအို	ပူတာအို
၉	မောင်ဟိန်းကျော်စွာ	အထက -လှိုင်ခင်း	လှိုင်ခင်း	ဘားအံ
၁၀	နော်မိုးကျော်စင်	အထက -ရွှေပန်း	လှိုင်ခင်း	ဘားအံ
၁၁	မောင်ကောင်းခန့်ဇော်	အထက(၁) စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၂	မလှန့်လှဝေ	အထက(၁) စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၃	မောင်ဝေယံထက်	TWS (ကပက)	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၄	မအေးစန္ဒာကျော်	အထက(၃) ရွှေဘို	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၅	မောင်လင်းပြည့်စုံအောင်	အထက(၁) အလုံ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၆	မသိဒ္ဓိသွားအောင်	အထက(၁) အလုံ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၇	မောင်ကျော်ဖြိုးဝေ	အထက-ကလေးဝ	ကလေးဝ	ကလေး
၁၈	မဆုရတီဝင်း	အထက(၃) ကလေး	ကလေး	ကလေး
၁၉	မောင်အားပွမ်	အထက-လဟယ်	လဟယ်	နာဂဒေသ
၂၀	မစံပယ်စူးညွန့်စင်	အထက-ခန္တီး	ခန္တီး	ခန္တီး
၂၁	မောင်မြတ်မင်းစံ	အထက(၃) ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၂	မမြတ်နိုးခင်	အထက(၁) ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၃	မောင်လှမ်းပြည့်ဟိဏ်း	အထက(၁) မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၂၄	မောင်မင်းလွတ်လင်စိုး	အထက(၁) ပုလော	ပုလော	မြိတ်
၂၅	မငြိမ်းစုအောင်	အထက(၁) မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၂၆	မထက်ဆုဝန်း	အထက(၂) ပုလော	ပုလော	မြိတ်
၂၇	မောင်ကျော်သူအောင်	အ.ထ.က(၅) ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၂၈	မောင်နိုင်ခင်ခန့်အောင်	အ.ထ.က-မဒေါက်	ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်
၂၉	မဖြူတိမ်လွှာထက်	အ.ထ.က(၃) ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၃၀	မအိန်ကြည်ဖြူမေ	အ.ထ.က(၁) ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်
၃၁	မောင်မြတ်ဘုန်းကျော်	အထက(၇) တောင်ငူ	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၃၂	မလှန့်လှစိုး	အထက-နတ်စင်ကျွန်း	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၃၃	မောင်ဆက်ကောင်းစံ	အထက-မြို့မ	စီးကုန်း	နတ်တလင်း
၃၄	မောင်ဖြိုးမြတ်စော်	အထက(၂) သာယာဝတီ	သာယာဝတီ	သာယာဝတီ
၃၅	မထက်ရည်မွန်	အထက-မြို့မ	စီးကုန်း	နတ်တလင်း
၃၆	မခိုင်သီရိအောင်	အထက-ပုတီးကျွန်း	သဲကျွန်း	နတ်တလင်း
၃၇	မောင်အောင်ခန့်ဇော်	PEC(ကပက)	ပြည်	ပြည်
၃၈	မမိုးကြည်ပြာကို	အထက-အောင်ဆန်း	ပြည်	ပြည်
၃၉	မောင်မင်းမော်ကျော်	IBS (ကပက)	မကွေး	မကွေး
၄၀	မောင်စွမ်းပြည့်စုံ	အ.ထ.က (၄) ချောက်	ချောက်	ချောက်
၄၁	မခင်ချမ်းမြေ့ကျော်	နေပြည် (ကပက)	မကွေး	မကွေး
၄၂	မသိရီသစဉ်	အ.ထ.က(၄) တောင်တွင်းကြီး	တောင်တွင်းကြီး	မကွေး
၄၃	မောင်စွဲဝေယံလင်း	အ.ထ.က- (ပွင့်ဖြူ)	ပွင့်ဖြူ	မင်းဘူး
၄၄	မလင်းလက်ကြည်စင်	ပညာ့ရတနာ(ကပက)	ပွင့်ဖြူ	မင်းဘူး
၄၅	မောင်သိုက်ထွန်းအောင်	အ.ထ.က (၁) သရက်	သရက်	သရက်
၄၆	မောင်သက်ဝေလင်း	အ.ထ.က (ရွာထောင်)	အောင်လံ	အောင်လံ
၄၇	မရွှန်းရတီထွန်း	အ.ထ.က (ခွဲ)-မိုးကောင်း	အောင်လံ	အောင်လံ
၄၈	မအင်ကြင်းစံ	အ.ထ.က-(ချောင်းကောက်)	ဆင်ပေါင်ဝဲ	အောင်လံ
၄၉	မောင်နိုင်သုတ	ကောင်းချွန် (ကပက)	ဆိပ်ဖြူ	ပခုက္ကူ
၅၀	မစုသင်အောင်	အ.ထ.က (၁) ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ
၅၁	မောင်စည်သူဇိုလ်	စံဟိန်း (ကပက)	မဟာအောင်မြေ	မဟာအောင်မြေ
၅၂	မောင်ကောင်းခန့်ကျော်	CAE (ကပက)	ပုသိမ်ကြီး	အောင်မြေသာစံ

၅၃	မဆုလာဘ်ပြည့်	အထက(၁၆)၊ ချမ်းအေးသာစံ	ချမ်းအေးသာစံ	မဟာအောင်မြေ
၅၄	မမြတ်သိသာခင်	အထက(၈)၊ အောင်မြေသာစံ	အောင်မြေသာစံ	အောင်မြေသာစံ
၅၅	မောင်စည်သူကျော်စော	စာပန်းအိမ်(ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၆	မဖူးနေပြည့်ကို	စာပန်းအိမ်(ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၇	မောင်ဖြိုးသက်ပိုင်စိုး	မေတ္တာ(ကပက)	ကျောက်ဆည်	ကျောက်ဆည်
၅၈	မထက်မျှခင်	UNITY(ကပက)	ကျောက်ဆည်	ကျောက်ဆည်
၅၉	မောင်ရဲရင့်အောင်	SCHOLAR (ကပက)	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၆၀	မရည်မွန်အောင်	သမာဓိ(ကပက)	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၆၁	မောင်ကျော်စင်သိုက်ထွန်း	အထက-မြို့မ	ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း
၆၂	မဖြိုးဖြိုးသွယ်	အထက-ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း
၆၃	မောင်ဟိန်းဇေယျာအောင်	အထက-၄၊ မြင်းခြံ	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၆၄	မသင်းပျံပြည့်စုံ	နီဘယ်လ်(ကပက)	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၆၅	မောင်ဝင်းမင်းခန့်	IDEA (ကပက)	ကျောက်ပန်းတောင်း	ညောင်ဦး
၆၆	မဖြိုးသော်တာပန်	အထက(၅)-မြင်းကပါ	ညောင်ဦး	ညောင်ဦး
၆၇	မောင်မင်းခန့်ကျော်	အထက(၁၀)၊ မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၆၈	မောင်ဘုန်းပြည့်မောင်	အထက(၃)၊ ရေး	ရေး	ရေး
၆၉	မမေဇင်မောင်	DTM(ကပက)	မုဒုံ	မော်လမြိုင်
၇၀	မဆုမြတ်နိုးခင်	ပါရမီ(ကပက)	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၇၁	မောင်ငွေသိန်း	အထက-ပေါင်	ပေါင်	သထုံ
၇၂	မဆုရတနာစာ	အထက-ပေါင်	ပေါင်	သထုံ
၇၃	မောင်မင်းသန့်ဟိန်း	အထက(၂)၊ စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၄	မထက်မြတ်မွန်	အထက(၉)၊ စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၅	မောင်စောသန့်အောင်	အထက(၂)၊ မောင်တော	မောင်တော	မောင်တော
၇၆	မပိုင်ပိုင်စိုး	အထက(၂)၊ မောင်တော	မောင်တော	မောင်တော
၇၇	မောင်ကျော်ထက်နိုင်	အထက-စင်ချောင်း	ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ
၇၈	မဆုရတနာအောင်	အထက(၅)၊ အလက(၂)	ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ
၇၉	မောင်သက်ဘုန်းအောင်	အထက(၄)၊ ဝုတာ	တောင်ကုတ်	တောင်ကုတ်
၈၀	မကြယ်စင်သန်းထက်	အထက(၅)၊ မြို့မ	သံတွဲ	သံတွဲ
၈၁	မောင်ခိုင်ခန့်ဇော်	အထက(၂)၊ ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	သယ်နန်းကျွန်း
၈၂	မောင်ညွှတ်လင်းထူး	အထက(၅)၊ ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်
၈၃	မောင်မြတ်ကိုကို	အထက(၂)၊ တောင်ဥက္ကလာပ	တောင်ဥက္ကလာပ	သယ်နန်းကျွန်း
၈၄	မအိန်စွန်းသံစည်	အထက(၅)၊ ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်
၈၅	မခင်သီရိနိုင်	အထက(၄)၊ သယ်နန်းကျွန်း	သယ်နန်းကျွန်း	သယ်နန်းကျွန်း
၈၆	မလှန့်စွန်းဖြူ	အထက(၂)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၇	မောင်ခန့်ဇော်ငြိမ်း	အထက(၁)၊ ဒဂုံ	ဒဂုံ	ကျောက်တံတား
၈၈	မောင်ခန့်ဇော်	အထက(၂)၊ ဗဟန်း	ဗဟန်း	ကမာရွတ်
၈၉	မောင်မင်းထက်	အထက(၁)၊ လှိုင်	လှိုင်	မရမ်းကုန်း
၉၀	မဆုအိမ်စန်း	လေ့ကျင့်ရေးအထက်တန်းကျောင်း	ကမာရွတ်	ကမာရွတ်
၉၁	မဟန်နွယ်ငြိမ်း	အထက(၁)၊ ဒဂုံ	ဒဂုံ	ကျောက်တံတား
၉၂	မသဒ္ဓါချို	Great Light(ကပက)	မရမ်းကုန်း	မရမ်းကုန်း
၉၃	မောင်စိုးလင်းထွန်း	အထက(၁)၊ ကွမ်းခြံကုန်း	ကွမ်းခြံကုန်း	တွံတေး
၉၄	မောင်အာကမိုးမြင့်မောင်	အထက(၁)၊ သန်လျင်	သန်လျင်	သန်လျင်
၉၅	မတင်ဇာလမင်း	အထက(၂)၊ ကျောက်တန်း	ကျောက်တန်း	သန်လျင်
၉၆	မဌေးဌေးအောင်	အထက(၁)၊ ကွမ်းခြံကုန်း	ကွမ်းခြံကုန်း	တွံတေး
၉၇	မောင်အောင်ဘုန်းမြတ်	အထက(၂)၊ မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၈	မောင်ဘုန်းခန့်ဇော်	အထက(အင်းစိန်)	လှည်းကူး	လှည်းကူး
၉၉	မကြည်စင်သန့်	ကောင်းစုစံ(ကပက)	ရွှေပြည်သာ	မင်္ဂလာဒုံ
၁၀၀	မဆုသျှားလှစော်	အထက(၂)၊ မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ
၁၀၁	မောင်ခန့်ဇော်ကြယ်	အထက(၃)၊ ညောင်ရွှေ	ညောင်ရွှေ	ကလေး
၁၀၂	မောင်ဟိန်းထက်ကျော်	အထက-ပင်းတယ	ပင်းတယ	ဇနက်ယံပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ
၁၀၃	မအိသင်ဇာကျော်	အထက-ဗထူး	ရပ်စောက်	တောင်ကြီး
၁၀၄	မအက်စတာမင်း	အထက(၄)၊ တောင်ကြီး	တောင်ကြီး	တောင်ကြီး
၁၀၅	မောင်ထင်အောင်ဝင်း	အထက(၁)၊ ပင်လုံ	လှိုင်လင်	လှိုင်လင်
၁၀၆	နန်းအိအိထွေး	အထက(၁)၊ ပင်လုံ	လှိုင်လင်	လှိုင်လင်
၁၀၇	မောင်ပြည့်ဖြိုးအောင်	အ.ထ.က-ဝမ်ကန်	မိုင်းရှူး	မိုင်းရှူး
၁၀၈	မဖြူစင်ကြယ်	အထက-မြို့မ	နန္ဒီစန်	နန္ဒီစန်
၁၀၉	မောင်ဝေယံလင်း	အထက-မောက်မယ်	မောက်မယ်	လင်းခေး
၁၁၀	နန်းအိအိခင်ခင်	အထက-မိုင်းပန်	မိုင်းပန်	လင်းခေး
၁၁၁	မောင်သန့်ဇင်အောင်	အထက(၅)၊ လားရှိုး	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၁၂	မအိသွားစင်	အထက(၅)၊ လားရှိုး	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၁၃	မောင်ပြည့်စုံထွန်း	အကယ်ဒမီ(ကပက)	တန့်ယန်း	တန့်ယန်း
၁၁၄	မရွှေရတီချို	အထက-မိုင်းရယ်	မိုင်းရယ်	တန့်ယန်း
၁၁၅	မောင်သူဇွာဏ်	ရတနာ(ကပက)	ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

နေပြည်တော်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာခြင်း

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ အခြေခံပညာအဆင့် နဝမတန်း၊ ဒသမတန်း၊ ကောဒသမတန်းနှင့် ခွဲဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများ စာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ကောဒသမတန်း (Grade 11) လူရည်ချွန်စာရင်း

စဉ်	အမည်	ကျောင်း	မြို့နယ်	ခရိုင်
၁	မောင်မျိုးသူရနိုင်	အထက(၃)၊ မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၂	မထိပ်ထားလှိုင်	အထက(၃)၊ မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၃	မောင်မြိုးမောင်မောင်	အထက(၁)၊ မိုးညှင်း	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၄	မနှင်းနန္ဒာအေး	အထက(၁)၊ မိုးညှင်း	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၅	မောင်ကောင်းဆက်သာ	ချယ်ရီတန်း(ကပက)	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၆	မနန်းစိန်နုမိုးမိုး	အထက(၂)၊ ဗန်းမော်	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၇	မောင်ဝေထွန်း	အထက-ပုတီး	ပုတီး	ပုတီး
၈	မအေးစံပယ်	အထက-ပုတီး	ပုတီး	ပုတီး
၉	မောင်နေဝင်းအောင်	အထက(၁)၊ ဘားအံ	ဘားအံ	ဘားအံ
၁၀	နန်းချောစုစုသိမ့်	အထက(၁)၊ ဘားအံ	ဘားအံ	ဘားအံ
၁၁	မောင်ခန့်သုထက်	အထက(၁)၊ စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၂	မအိမ်မိုးသွယ်	အထက(၁)၊ စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၃	မောင်ကောင်းခန့်စော်	အထက(၃)၊ ရွှေဘို	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၄	မခွန်းဆုကို	TWS(ကပက)	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၅	မောင်ဟိန်းသုဝင်း	အထက(၂)၊ မုံရွာ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၆	မသုသုဇော်	အထက(၃)၊ မုံရွာ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၇	မောင်ကောင်းထက်စော်	ရွှေလင်း(ကပက)	ကလေး	ကလေး
၁၈	မအိကျော်စင်	အထက(၃)၊ ကလေး	ကလေး	ကလေး
၁၉	မောင်ထက်မြတ်စော်	အထက(၁)၊ ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း
၂၀	မမေဖူးသဒ္ဒါ	အထက(၁)၊ ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း
၂၁	မောင်ဝေယံဘုန်းထက်	အထက(၁)၊ ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၂	မသင်းရွှေရည်ထက်	အထက(၁)၊ ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၃	မောင်ညိုစော်နိုင်	အထက-ဘုတ်ပြင်း	ဘုတ်ပြင်း	ဘုတ်ပြင်း
၂၄	မောင်ညိုလင်းထွေး	အထက(၁)၊ ကော့သောင်း	ကော့သောင်း	ကော့သောင်း
၂၅	မမြိုးမြိုးတော်ဝင်သူ	အထက(၁)၊ မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၂၆	မသဇင်	အထက(ဘုတ်ပြင်း)	ဘုတ်ပြင်း	ဘုတ်ပြင်း
၂၇	မောင်နန္ဒအောင်	အ.ထ.က-ဝေါ	ဝေါ	ပဲခူး
၂၈	မောင်ဘိုဘိုအောင်	အ.ထ.က-ပဲခူး	ကျောက်တံခါး	ညောင်လေးပင်
၂၉	မမေမြင့်စိန်	အ.ထ.က(၁)၊ ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၃၀	မစံအိမ်ခြံ့သိမ်း	အ.ထ.က(၁)၊ ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်
၃၁	မောင်ခွဲထက်နိုင်	ဟိန်း(ကပက)	ရေတာရှည်	တောင်ငူ
၃၂	မသင်းနန္ဒာဆု	အထက-ကော့မတီ	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၃၃	မောင်အောင်ပြည့်စုံ	အထက(မြို့မ)	စီးကုန်း	နတ်တလင်း
၃၄	မောင်မင်းသန့်ထွေး	အထက(မြို့မ)	နတ်တလင်း	နတ်တလင်း
၃၅	မဆုမြတ်နိုင်	အထက(၁)၊ လက်ပံတန်း	လက်ပံတန်း	သာယာဝတီ
၃၆	မအိအိငြိမ်း	အထက-ပဏ္ဍိတ	မိုးညို	သာယာဝတီ
၃၇	မောင်အောင်ကျော်မင်း	အထက-ကြာနီကန်	ရွှေတောင်	ပြည်
၃၈	မကြည်ဖြူခင်	အထက-ပေါက်ခေါင်း	ပေါက်ခေါင်း	ပြည်
၃၉	မောင်မြိုးခန့်ကိုကို	နေပြည် (ကပက)	မကွေး	မကွေး
၄၀	မောင်လွှမ်းထက်အောင်	အ.ထ.က (၁)၊ ရေနံချောင်း	ရေနံချောင်း	ချောက်
၄၁	မသန့်ထိပ်ထားဦး	IBS (ကပက)	မကွေး	မကွေး
၄၂	မသိသိသင်း	အ.ထ.က (၂)၊ နတ်မောက်	နတ်မောက်	မကွေး
၄၃	မောင်ကျူးသက်ကို	No. 1 (ကပက)	မင်းဘူး	မင်းဘူး
၄၄	မပဲ့ရည်ဖြိုး	အ.ထ.က (၁)၊ မင်းဘူး	မင်းဘူး	မင်းဘူး
၄၅	မောင်သန်းထိုက်အောင်	United Mahar(ကပက)	သရက်	သရက်
၄၆	မဆုပြည့်ပိုင်	အ.ထ.က (၁)၊ အောင်လံ	အောင်လံ	အောင်လံ
၄၇	မောင်လှိုင်မင်းဦး	အ.ထ.က (၁)၊ ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ
၄၈	မမေစင်ကျော်	အ.ထ.က (ဆိပ်ဖြူ)	ဆိပ်ဖြူ	ပခုက္ကူ
၄၉	မောင်ကျော်စင်ဝင်း	အထက (စလွန်ဖြူ)	မတ္တရာ	အောင်မြေသာစံ
၅၀	မောင်မင်းအောင်ခန့်	အထက(၃)၊ ချမ်းမြသာစည်	ချမ်းမြသာစည်	မဟာအောင်မြေ
၅၁	မသက်နွယ်အေး	အထက(၃)၊ ချမ်းမြသာစည်	ချမ်းမြသာစည်	မဟာအောင်မြေ
၅၂	မအိမ်မိုးခင်	အထက(၁)၊ ချမ်းအေးသာစံ	ချမ်းအေးသာစံ	မဟာအောင်မြေ

၅၃	မောင်ကျော်စွာဟိန်း	စာပန်းအိမ်(ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၄	မသီရိထွန်း	စာပန်းအိမ်(ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၅	မောင်သီဟနောင်	အထက(လမ်းရွှေ)	မြစ်သား	ကျောက်ဆည်
၅၆	မအေးမိုးမိုးအောင်	မေတ္တာ(ကပက)	ကျောက်ဆည်	ကျောက်ဆည်
၅၇	မောင်ဝဏ္ဏအောင်	အထက-၁၊ မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၅၈	မယွန်းရတီဦး	SCHOLAR (ကပက)	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၅၉	မောင်ဇယားရွှေ	အထက(၁)၊ ပျော်ဘွယ်	ပျော်ဘွယ်	ရမည်းသင်း
၆၀	မသီရိစန္ဒာ	အထက(၁)၊ ပျော်ဘွယ်	ပျော်ဘွယ်	ရမည်းသင်း
၆၁	မောင်ထက်ရှင်းအောင်	အထက(မင်းစု)	တောင်သာ	မြင်းခြံ
၆၂	မသီရိစံ	သက်တန်းရောင်စဉ် (ကပက)	တောင်သာ	မြင်းခြံ
၆၃	မောင်ကောင်းသန့်နိုင်	အထက(ညောင်ဦး)	ညောင်ဦး	ညောင်ဦး
၆၄	မရွှန်းလှနီ	အထက(ညောင်ဦး)	ညောင်ဦး	ညောင်ဦး
၆၅	မောင်ပြည့်ဘုန်းကျော်	DTM(ကပက)	မုဒုံ	မော်လမြိုင်
၆၆	မောင်ညွှန်ကျော်	အထက(မုရစ်ကလေး)	ချောင်းဆုံ	မော်လမြိုင်
၆၇	မမိုးမြချက်ချယ်	အထက(၉)၊ မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၆၈	မသင်းသဇင်ဦး	DTM(ကပက)	မုဒုံ	မော်လမြိုင်
၆၉	မောင်ထူးပြည့်စုံအောင်	အထက-ဇင်းကျိုက်	ပေါင်	သထုံ
၇၀	မချစ်ဆုဝေ	အထက-သီရိဇရပ်	ကျိုက်ထို	ကျိုက်ထို
၇၁	မောင်အောင်မျိုးခန့်	အထက(၂)၊ စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၂	မချမ်းမြေ့ကျော်	အထက(၂)၊ စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၃	မောင်မြတ်အောင်အောင်ကျော်	အထက(၂)၊ ဘူးသီးတောင်	ဘူးသီးတောင်	မောင်တော
၇၄	မယုမြတ်နိုး	အထက(၂)၊ ဘူးသီးတောင်	ဘူးသီးတောင်	မောင်တော
၇၅	မအေးသဇင်သင်း	အထက(၃)၊ အရှေ့ပိုင်း	အမ်း	အမ်း
၇၆	မောင်ထွန်းနေလင်း	အထက(၂)၊ မြို့မ	တောင်ကုတ်	တောင်ကုတ်
၇၇	မအေးမြတ်စို	အထက(၃)၊ တပ်နယ်	တောင်ကုတ်	တောင်ကုတ်
၇၈	မောင်မင်းလှမွန်	အထက(၂)၊ တောင်ညွှန်လှပ	တောင်ညွှန်လှပ	သယံဇာတ
၇၉	မောင်ကောင်းပိုင်ခန့်	အထက(၂)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၀	မောင်မြတ်မင်းခန့်	အထက(၂)၊ သာကေတ	သာကေတ	ဗိုလ်တထောင်
၈၁	မယွန်းဆုဝေစင်	အထက(၁)၊ ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	သယံဇာတ
၈၂	မခိုင်မိမိစော်	အထက(၁)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၃	မခိုင်ဝတ်ရည်ဦး	အထက(၂)၊ တောင်ညွှန်လှပ	တောင်ညွှန်လှပ	သယံဇာတ
၈၄	မောင်မင်းကြယ်စင်သန့်	မာကျူရီ(ကပက)	လမ်းမတော်	ကျောက်တံတား
၈၅	မောင်သာထက်နိုင်	လှေကူးရေးအထက်တန်းကျောင်း	ကမာရွတ်	ကမာရွတ်
၈၆	မောင်ဟိန်းထက်အောင်	အထက(၄)၊ အလုံ	အလုံ	အလုံ
၈၇	မကြယ်စင်ရွှေပြည်	လှေကူးရေးအထက်တန်းကျောင်း	ကမာရွတ်	ကမာရွတ်
၈၈	မဆွန်းချိုသာ	အထက(၂)၊ ဗဟန်း	ဗဟန်း	ကမာရွတ်
၈၉	မရွှေလင်းအောင်	မာကျူရီ(ကပက)	လမ်းမတော်	ကျောက်တံတား
၉၀	မောင်အောင်ကောင်းသူနီ	အထက(၁)၊ ကျောက်တန်း	ကျောက်တန်း	သန်လျင်
၉၁	မောင်အောင်ကောင်းခန့်	အထက(၁)၊ သန်လျင်	သန်လျင်	သန်လျင်
၉၂	မအလိမ္မာစော်	အထက(၁)၊ ကျောက်တန်း	ကျောက်တန်း	သန်လျင်
၉၃	မဆုဝတ်	အထက(၂)၊ ကွမ်းခြံကုန်း	ကွမ်းခြံကုန်း	တွံတေး
၉၄	မောင်ဟိန်းထက်စော်	ကောင်းစုစံ(ကပက)	ရွှေပြည်သာ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၅	မောင်လင်းခန့်ယုရွှေ	အထက(၂)၊ မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၆	မမေသုခိုင်	အထက(၂)၊ မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၇	မသော်ခြံမြေခြံစံ	အထက(၁)၊ မှော်ဘီ	မှော်ဘီ	မှော်ဘီ
၉၈	မောင်ညိုရဲထွေး	အထက(၅)၊ အောင်ပန်း	ကလေး	ကလေး
၉၉	မောင်အောင်ဘုန်းခန့်ကျော်	အထက(၅)၊ ရှမ်းမိုး	ပင်လောင်း	ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ရေးဒေသ
၁၀၀	မလပြည့်အေး	အထက-ပထူး	ရပ်ဇောက်	တောင်ကြီး
၁၀၁	နန်းချိုအိမ်ခြံ့ဖူး	အထက(၄)၊ တောင်ကြီး	တောင်ကြီး	တောင်ကြီး
၁၀၂	စိုင်းဝင်းလိနီ	အထက(၁)၊ ပင်လုံ	လှိုင်လင်	လှိုင်လင်
၁၀၃	မောင်ဝေဖြိုးစော်	အထက-နမ့်စန်	နမ့်စန်	နမ့်စန်
၁၀၄	မမေမိကျော်	အထက(၅)၊ ရပ်ကွက်	နမ့်စန်	နမ့်စန်
၁၀၅	မရွှေစင်မင်း	အ.ထ.က -ဝစ်ကန်	မိုင်းရှူး	မိုင်းရှူး
၁၀၆	မောင်စော်ထက်	အထက-လင်းခေး	လင်းခေး	လင်းခေး
၁၀၇	မယမင်းအိမ်ခြံ့	အထက-လင်းခေး	လင်းခေး	လင်းခေး
၁၀၈	မောင်အိုက်ကပ်စံ	အထက(၁)၊ လားရှိုး	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၀၉	မဆုပြည့်ထက်	အထက(၅)၊ လားရှိုး	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၁၀	မောင်အိုက်ကပ်ပလိတ်	အကယ်ဒမီ(ကပက)	တန့်ယန်း	တန့်ယန်း
၁၁၁	မစင်လတ်နွယ်	အထက(၁)၊ တန့်ယန်း	တန့်ယန်း	တန့်ယန်း
၁၁၂	မောင်လိမိတ်	အထက-၃၊ ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ
၁၁၃	မဆုမင်းမင်းထက်	အထက-၂၊ ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ
၁၁၄	မောင်အောင်သီဟ	အထက-တာချီလိတ်	တာချီလိတ်	တာချီလိတ်
၁၁၅	မစာနည်ကျော်	အထက(၅)၊ ရန်အောင်မြေ	တာချီလိတ်	တာချီလိတ်

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

နေပြည်တော်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်

အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာခြင်း

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ အခြေခံပညာအဆင့် နှစ်စတန်း၊ ဒသမတန်း၊ ဧကဒသမတန်းနှင့် ဒွါဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဒွါဒသမတန်း (Grade 12) လူရည်ချွန်စာရင်း

စဉ်	အမည်	ကျောင်း	ဖြူနယ်	ခရိုင်
၁	မောင်ဒန်လီအောင်	အထက(၁)၊ မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၂	မနွေးနွေးသင်းလွင်	အထက(၁)၊ မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၃	မောင်ကောင်းမြတ်စိုး	အထက(၁)၊ မိုးညှင်း	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၄	မနုန္ဒာကျော်တင့်	အထက(၁)၊ မိုးညှင်း	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၅	မောင်အောင်ကိုမင်း	အထက(၅)၊ ဗန်းမော်	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၆	မစိစိသင်းကျော်	ပညာကျော်(ကပက)	ဗန်းမော်	ဗန်းမော်
၇	မောင်အေးတီရီဇော်	အထက-ပူတာအို	ပူတာအို	ပူတာအို
၈	မချန်တန်ချန်ဆီနီ	အထက-နောင်မွန်	နောင်မွန်	ပူတာအို
၉	မောင်ပြည့်ဖြိုးဦး	မြတ်သောအမွေ(ကပက)	လှိုင်းဘွဲ့	ဘားအံ
၁၀	မခိုင်ခိုင်မော်	အထက ရွှေဂွံ	လှိုင်းဘွဲ့	ဘားအံ
၁၁	မောင်ရဲမင်းကျော်	အထက(၁)၊ စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၂	မရှင်းသဒ္ဓါနိုင်	အထက(၁)၊ စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၁၃	မောင်စင်လင်းဦး	အထက(၁)၊ ရွှေဘို	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၄	မလင်းလက်ရတီ	အထက(၃)၊ ရွှေဘို	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၁၅	မောင်အောင်သော်	အထက(၅)၊ မုံရွာ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၆	မမြင့်မြတ်ကြည်	အထက(၅)၊ မုံရွာ	မုံရွာ	မုံရွာ
၁၇	မောင်ရဲရင့်ထွန်း	အထက(၃)၊ ကလေး	ကလေး	ကလေး
၁၈	မမြသံသာခင်	အထက(၃)၊ ကလေး	ကလေး	ကလေး
၁၉	မောင်ရဲရင့်ဝေလွင်	အထက(ခန္တီး)	ခန္တီး	ခန္တီး
၂၀	မသင်းသန္တာအောင်	အထက(၁)၊ ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း
၂၁	မောင်သီဟထက်အောင်	အထက(၁)၊ ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၂	မသင်စင်စင်ထက်	အထက(၅)၊ ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၂၃	မောင်ထက်ဝေယံထွန်း	အထက(၅)၊ မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၂၄	မယဉ်မင်းအေး	အထက(၅)၊ မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၂၅	မောင်နေရှိုင်းအောင်	အ.ထ.က(ကဝ)	ကဝ	ပဲခူး
၂၆	မောင်ဇော်ထက်	အ.ထ.က(၁)၊ ဒိုက်ဦး	ဒိုက်ဦး	ညောင်လေးပင်
၂၇	မရည်မွန်နိုင်	အ.ထ.က(၃)၊ ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၂၈	မနှင်းအိကေခိုင်	အ.ထ.က-သရက်ကုန်း	ကဝ	ပဲခူး
၂၉	မောင်ရဲသူရိန်အောင်	ငြိမ်းချမ်းရေး(ကပက)	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၃၀	မနီလာဝင်း	အထက(၁)၊ ဖြူး	ဖြူး	တောင်ငူ
၃၁	မောင်ဖြိုးကြွယ်ဦး	အထက-နတ်တလင်း	နတ်တလင်း	နတ်တလင်း
၃၂	မောင်အေးချမ်းဦး	အထက-ဖြူမ	စီးကုန်း	နတ်တလင်း
၃၃	မဆုမြတ်နိုး	အထက-စစ်ကိုင်း	မင်းလှ	သာယာဝတီ
၃၄	မစိုးယုနွယ်	အထက-ဘုရင့်နောင်	ကြို့ပင်ကောက်	သာယာဝတီ
၃၅	မောင်ဘုန်းမြတ်သာ	PEC(ကပက)	ပြည်	ပြည်
၃၆	မမြကေခိုင်ကျော်	အထက-ကြာနီကန်	ရွှေတောင်	ပြည်
၃၇	မောင်လူမော်အောင်	D - ဝေလျှံ(ကပက)	မကွေး	မကွေး
၃၈	မောင်စိုပြည်ဟိန်း	UAZL (ကပက)	တောင်တွင်းကြီး	မကွေး
၃၉	မယုန်းကြည်ဖြူ	အ.ထ.က (၁)၊ မကွေး	မကွေး	မကွေး
၄၀	မအင်ကြင်းဖြူ	UAZL (ကပက)	တောင်တွင်းကြီး	မကွေး
၄၁	မောင်အောင်ဘုန်းခန့်	ခိုင်အောင် (ကပက)	မင်းဘူး	မင်းဘူး
၄၂	မအေးချမ်းပိုင်	ပညာအလင်းရောင်(ကပက)	မင်းဘူး	မင်းဘူး
၄၃	မောင်အောင်စင်ဖြိုး	အ.ထ.က (ကံမ)	ကံမ	သရက်
၄၄	မောင်မြင့်မြတ်အောင်	အ.ထ.က (၁)၊ အောင်လံ	အောင်လံ	အောင်လံ
၄၅	မမေမေ	အ.ထ.က (မင်းလှ)	မင်းလှ	သရက်
၄၆	မသက်မှူးနွယ်	အ.ထ.က (၁)၊ အောင်လံ	အောင်လံ	အောင်လံ
၄၇	မောင်ထက်လင်းအောင်	ကောင်းရွှန်း (ကပက)	ဆိပ်ဖြူ	ပခုက္ကူ
၄၈	မဆုရည်ဝင်းထက်	အ.ထ.က (၁)၊ ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ
၄၉	မောင်ဉာဏ်လှောင်ထက်	CAE (ကပက)	ပုသိမ်ကြီး	အောင်မြေသာစံ
၅၀	မောင်စစ်ပိုင်ထွန်း	အထက(၁)၊ အောင်မြေသာစံ	အောင်မြေသာစံ	အောင်မြေသာစံ
၅၁	မအေးမွှေးမွှေး	အထက(၁)၊ ချမ်းအေးသာစံ	ချမ်းအေးသာစံ	မဟာအောင်မြေ
၅၂	မစင်နွေးနွေးဟန်	အထက(ပလခ-၂)	အမရပူရ	အမရပူရ

၅၃	မောင်ရန်လင်းအောင်	စာပန်းအိမ် (ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၄	မနေပြည်လင်းလှ	စာပန်းအိမ် (ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၅၅	မောင်သာထက်	ရွှေပညာသစ်(ကပက)	စဉ့်ကိုင်	ကျောက်ဆည်
၅၆	မရွှန်းအိဖြူ	အထက-မြစ်သား	မြစ်သား	ကျောက်ဆည်
၅၇	မောင်သစ်လွင်ထူး	သမာဓိ(ကပက)	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၅၈	မလင်းလက်မင်းထက်	SCHOLAR (ကပက)	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၅၉	မောင်ရဲသီဟကျော်	အထက(၂)၊ ပန်းစုံ	ပျော်ဘွယ်	ရမည်းသင်း
၆၀	မဆုစန္ဒီဝင်းထွန်း	အထက(၁)-ပျော်ဘွယ်	ပျော်ဘွယ်	ရမည်းသင်း
၆၁	မောင်သိန်းတိုးအောင်	WSEC (ကပက)	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၆၂	မစိုးပြည့်ပြည့်သူ	အထက-နွားထိုးကြီး	နွားထိုးကြီး	မြင်းခြံ
၆၃	မောင်စူးစမ်းကျော်	IDEA (ကပက)	ကျောက်ပန်းတောင်း	ညောင်ဦး
၆၄	မစင်ဖုပြည့်	အထက-၂၊ ကျောက်ပန်းတောင်း	ကျောက်ပန်းတောင်း	ညောင်ဦး
၆၅	မောင်သုဝဏ္ဏထွန်း	အထက(၁)၊ သံဖြူဇရပ်	သံဖြူဇရပ်	မော်လမြိုင်
၆၆	မစာစိုးမိုးမင်းကျော်	အထက(၁)၊ မုဒုံ	မုဒုံ	မော်လမြိုင်
၆၇	မသံစဉ်ဖြူ	ပညာနိုင်ငံ(ကပက)	သံဖြူဇရပ်	မော်လမြိုင်
၆၈	မလဝန်းအိမ်	ပါရမီ(ကပက)	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၆၉	မောင်ညီညီရဲနိုင်	အထက-ပေါင်	ပေါင်	သထုံ
၇၀	မယုစနေအောင်	အထက(၁)၊ သထုံ	သထုံ	သထုံ
၇၁	မောင်ဖြိုးသိန်း	အထက(၂)၊ စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၂	မဝင်းရတီအောင်	အထက(၂)၊ စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၇၃	မောင်ခန့်အောင်ဟိန်း	အထက(ခွဲ)အလက(၂)	ဘူးသီးတောင်	မောင်တော
၇၄	မအေးအေးသွယ်	အထက(၂)၊ ဘူးသီးတောင်	ဘူးသီးတောင်	မောင်တော
၇၅	မောင်ကောင်းလင်းဖြိုး	အထက-စင်ချောင်း	ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ
၇၆	မောင်လူမော်အောင်	အထက(ခွဲ)ဖြူမ	သံတွဲ	သံတွဲ
၇၇	မနှင်းရွှေရည်	အထက(ခွဲ)ဖြူမ	သံတွဲ	သံတွဲ
၇၈	မောင်မင်းခန့်ဦးလိ	EC (ကပက)	တာမွေ	သယံဇာတ
၇၉	မောင်အောင်မုန်းပြည့်	အထက(၃)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၀	မောင်အောင်ခန့်မင်း	အထက(၅)၊ ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်
၈၁	မထက်အိန္ဒြေဝင်း	အထက(၃)၊ တောင်ဥက္ကလာပ	တောင်ဥက္ကလာပ	သယံဇာတ
၈၂	မထက်ဦးရွှေရည်	အထက(၁)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)	ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)	ဒဂုံမြို့သစ်
၈၃	မလင်းလက်ရွှေရည်သန့်	အထက(၄)၊ ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်	ဗိုလ်တထောင်
၈၄	မောင်အောင်ကောင်းပြည့်	လေ့ကျင့်ရေးအထကတန်းကျောင်း	ကမာရွတ်	ကမာရွတ်
၈၅	မောင်ကောင်းထက်နောင်	အထက(၁)၊ မြောက်ဥက္ကလာပ	မြောက်ဥက္ကလာပ	မရမ်းကုန်း
၈၆	မောင်ဟိန်းထက်	အထက(၅)၊ ဗဟန်း	ဗဟန်း	ကမာရွတ်
၈၇	မအေးရတီထိုက်	အထက(၁)၊ ဒဂုံ	ဒဂုံ	ကျောက်တံတား
၈၈	မဝေဝေလွင်	ညောင်ပင်လေး(ကပက)	လမ်းမတော်	ကျောက်တံတား
၈၉	မအေးမြတ်နိုးမင်း	မဟာဂုဏ်ထူးဆောင်(ကပက)	မရမ်းကုန်း	မရမ်းကုန်း
၉၀	မောင်ရှင်သန်းလင်းထွန်း	အထက(တော်ခရမ်းကြီး)	ကွမ်းခြံကုန်း	တွံတေး
၉၁	မောင်အောင်ထက်ဦး	အထက(၅)၊ ခရမ်း	ခရမ်း	သန်လျင်
၉၂	မခင်ဘုန်းဆက်	အထက(၅)၊ ကျောက်တန်း	ကျောက်တန်း	သန်လျင်
၉၃	မစင်လင်းလှဝေမ	အထက(၄)၊ သန်လျင်	သန်လျင်	သန်လျင်
၉၄	မောင်ဟိန်းလင်းထက်	အထက(၅)၊ မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၅	မောင်ဖလားရှင်းရိန်	HOPE(ကပက)	မှော်ဘီ	မှော်ဘီ
၉၆	မစိုးလွင်နွယ်	ကောင်းစုစံ(ကပက)	ရွှေပြည်သာ	မင်္ဂလာဒုံ
၉၇	မယုဝါလင်း	အထက(အင်းတိုင်)	လှည်းကူး	လှည်းကူး
၉၈	မောင်နေလင်းထွန်း	အထက-ကြေးစားကုန်း	ညောင်ရွှေ	ကလေး
၉၉	မိုင်းလှိုင်းထက်အောင်	အထက(၅)၊ ပင်လောင်း	ပင်လောင်း	ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ
၁၀၀	မစန်းသော်တာခင်	အထက-အောင်သပြေ	တောင်ကြီး	တောင်ကြီး
၁၀၁	မမြတ်စုအေး	အထက-ကောင်းဘို	ရပ်စောက်	တောင်ကြီး
၁၀၂	မအိအိရွှန်းဝေ	အထက-နမ့်စန်	နမ့်စန်	နမ့်စန်
၁၀၃	မောင်ရန်နိုင်	အ.ထ.က - မိုင်းရှူး	မိုင်းရှူး	မိုင်းရှူး
၁၀၄	မောင်ပြည့်ဘုန်းအောင်	အထက-နမ့်စန်	နမ့်စန်	နမ့်စန်
၁၀၅	မနှင်းစံမွမ်းဆိုင်	အထက(၁)၊ ပင်လုံ	လှိုင်လင်	လှိုင်လင်
၁၀၆	မောင်စည်သူဌေး	အထက-လင်းခေး	လင်းခေး	လင်းခေး
၁၀၇	မစိုးနန္ဒာလွင်	အထက-မိုင်းပန်	မိုင်းပန်	လင်းခေး
၁၀၈	မောင်စော်မျိုးဦး	အထက(၁)၊ လားရှိုး	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၀၉	မနန်းနွေးသိမ့်စေ့ပြည့်	ဝင်းနိုင်အောင်မြေ(ကပက)	လားရှိုး	လားရှိုး
၁၁၀	မောင်သိန်းကျော်ထွေး	အထက(၁)၊ တန့်ယန်း	တန့်ယန်း	တန့်ယန်း
၁၁၁	မနန်းလှ	အကယ်ဒမီ(ကပက)	တန့်ယန်း	တန့်ယန်း
၁၁၂	မောင်ဟံသာအောင်တင်	ရတနာ(ကပက)	ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ
၁၁၃	မချောမြတ်နိုးခင်	ရတနာ(ကပက)	ကျိုင်းတုံ	ကျိုင်းတုံ
၁၁၄	မောင်နန္ဒအောင်	အထက-ဟိုနား	မိုင်းဖြတ်	တာချီလိတ်
၁၁၅	မတင်မေဇာဝင်း	အထက-မိုင်းဖြတ်	မိုင်းဖြတ်	တာချီလိတ်

နယ်စပ်ဒေသများတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများထံသို့ ဆက်လက်လွှဲပြောင်းပေးအပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသများ အပါအဝင် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး အချို့သော ပြည်ပနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသများမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည့်အတွက် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ လိုအပ် သည့် စီစစ်မှုများပြုလုပ်ကာ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၅ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်အထိ တရုတ်နိုင်ငံသား

၄၈၈၀၃ ဦး၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသား ၁၀၇၀ ဦး၊ ထိုင်း နိုင်ငံသား ၅၃၇ ဦး၊ မလေးရှားနိုင်ငံသား ၁၃၃ ဦး၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံသား ၂၀ နှင့် လာအိုနိုင်ငံသား ၁၈ ဦး တို့အပါအဝင် နိုင်ငံခြားသား စုစုပေါင်း ၅၀၆၁၉ ဦးကို စီစစ်ဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ လိုအပ်သည့်စီစစ် ခြင်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ကာ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများမှ တာဝန်ရှိသူများထံသို့ စနစ်တကျ ပြန်လည်လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသများမှ တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိသည့် ပြည်ပ နိုင်ငံသားများ စီစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် ပြန်လည် လွှဲပြောင်းခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ရှားတောတွင် ကိုယ်ဝန်ဆောင်သည်အပါအဝင် ကလေး သုံးဦးနှင့် အမျိုးသမီး သုံးဦး အသတ်ခံရဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများရေးသား ဝါဒဖြန့်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ကလေးပြည်နယ်ရှားတောမြို့နယ် နှင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်က နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးနေရသည့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည် အမျိုးသမီး သုံးဦးနှင့် ကလေးသုံးဦးကို တပ်မ တော်က ပစ်ခတ်ခဲ့သည်ဟုမဟုတ် မမှန် ဝါဒဖြန့်သတင်းများကို လူမှု ကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေ လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

ထိုသတင်းနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသနယ်မြေလုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြော

ကြားချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် တွင် ရှားတောဒေသအတွင်း တပ်မတော်မှ နယ်မြေလှုပ်ရှား သွားလာမှု မရှိကြောင်းနှင့် စစ်ဘေးရှောင်များကို သတ်ဖြတ် ခဲ့သည်ဆိုသည်မှာလည်း အခြေ အမြစ်မရှိသည့် သတင်းမှားသာ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အကြမ်းဖက် အားပေးပြည်ဖျက်မီဒီယာများက မဟုတ်မမှန် ကောလာဟလ သတင်းများကို လုပ်ကြံရေးသား ဝါဒဖြန့်ချိနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းအသီးသီးမှ စစ်မှုထမ်းဟောင်း ၂၀၀၀ ဝန်းကျင်ကို နေပြည်တော်သို့ခေါ်ယူထားပြီး တောင်းတွင်းကြီးမြို့တွင် စစ်သင်တန်း နှစ်ပတ်ပေးကာ ရှေ့တန်းစေလွှတ်မည်ဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
တပ်မတော်က ပြည်နယ်နှင့်တိုင်း အသီးသီးရှိ စစ်မှုထမ်းဟောင်း ၂၀၀၀ ဝန်းကျင်ကို နေပြည်တော် သို့ခေါ်ယူထားပြီး တောင်းတွင်းကြီး မြို့တွင် စစ်သင်တန်း နှစ်ပတ် ပေးကာ ရှေ့တန်းသို့အကူတပ်များ အဖြစ် စေလွှတ်မည်ဟု မဟုတ် မမှန်သတင်းများကို အကြမ်းဖက် အားပေး တရားမဝင်ပြည်ဖျက် မီဒီယာများက လူမှုကွန်ရက်ပေါ်

တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိသည် ကို တွေ့ရှိရသည်။ အထက်ပါ သတင်းနှင့် ပတ်သက်၍သက်ဆိုင်ရာမှ တာဝန် ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် အပါအဝင် ဝတ္ထုကတော် တွင် တည်ထားပူဇော်သည့် မာရ ဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်း ရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူများ



ရမ်းဗြဲမြို့ကို တပ်မတော်က လေကြောင်းမှ အဆိပ်ငွေ့သုံးကာ တိုက်ခိုက်ဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းဗြဲမြို့ကို တပ်မတော်က ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက် တွင် လေကြောင်းမှ အဆိပ်ငွေ့ပုံး များသုံးကာ တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများကို လူမှု ကွန်ရက်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေ လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

“တပ်မတော်သည် ရမ်းဗြဲမြို့ တွင် အဆိပ်ငွေ့ပုံးများ အသုံးပြု တိုက်ခိုက်ခြင်းမရှိသလို အခြား မည်သည့်တိုက်ပွဲများတွင်မှလည်း အဆိပ်ငွေ့ပုံးများ အသုံးပြုတိုက် ခိုက်ခဲ့ခြင်းများ မရှိကြောင်း” လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့များသည် တိုက်ပွဲများတွင် တပ်မတော်၏ လေကြောင်း



တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးထိခိုက် ဒဏ်ရာရမှု များပြားလာပါက ထိုကဲ့သို့ ဝါဒဖြန့်ကောလာဟလ သတင်းများကို လူမှုကွန်ရက်တွင် အချိန်ကိုက် ရေးသားဖြန့်ဝေနေ ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တောင်ပိုင်း၊ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်း နှင့် အနောက်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အနည်းငယ်ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်မြောက်ပိုင်းနှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် အများအားဖြင့် သာယာနေသည်။

မိုး/ဇလ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၆ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၅၄ ဒသမ ၇၈ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၆ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၅၄ ဒသမ ၇၈ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင် သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည်ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင်မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ် ယင်းမာပင်ကျေးရွာမှ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် တောင်ငူ ကျေးရွာသို့သွားသည့် တောင်ကြားလမ်း ကျွဲကျကျေးရွာ ချောင်းအနီး၌ သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ညနေ ၆ နာရီတွင်၌ ကြိုတင်သတင်းရရှိ ထားသည့် ကိုမျိုး၊ မျိုးမြင့်ထွန်းနှင့် ညွန့်ဝင်းတို့ သုံးဦးသည် မော်တော်

ဆိုင်ကယ် သုံးစီးဖြင့် ရောက်ရှိလာ၍ ရှာဖွေရာ ဆာလာအိတ် ၁၅ အိတ်အတွင်းမှ ဆပ်ပြာခွက် ၃၃၀၀ ဖြင့်ထည့်လျက် ဘိန်းဖြူအလေး ချိန် ၃၃ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်အရ ဘိန်းဖြူများ သယ်ဆောင်ခိုင်းသူ ဆန်းဦးနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်သူ အောင်ထွန်းလင်း(ခ) ချစ်သဲတို့အား ယင်းနေ့ ၂၈ နာရီတွင် သာစည်မြို့နယ် ကျွဲတပ်ဆုံ ကျေးရွာတွင် မော်တော်ဆိုင်ကယ် တစ်စီးနှင့်အတူ ဆက်လက်ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ကြောင်း၊ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ၂၈ နာရီတွင် သာစည် မြို့နယ် ယင်းမာပင်ကျေးရွာ၊ မြို့မကွက်သစ်ရပ်ရှိ ကိုမျိုး၏ နေအိမ်မှ ဆပ်ပြာခွက် ၂၁၇၈ ခွက်ဖြင့်ထည့်လျက် ဘိန်းဖြူအလေးချိန် ၂၁ ဒသမ ၇၈ ကီလိုကို ထပ်မံဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း

ဒေသကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၆၉၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၅၄ ဒသမ ၇၈ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း၊ ဆက်လက်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် နံနက် ၅ နာရီတွင် ဘိန်းဖြူများသယ်ဆောင်ခဲ့သည့် ၂၂ ဘီးတွဲယာဉ် မောင်းနှင်သူ လွင်မိုးသူ (ခ) ဦးသူအောင်အား တောင်ကြီးမြို့နယ် အေးသာယာမြို့၌ ၎င်းယာဉ်နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ ခဲ့ကြောင်း၊ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်များအရ သိမ်းဆည်းရမိ ဘိန်းဖြူ များအား ရှမ်းပြည်နယ်မှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးသို့ သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသဖြင့် ၎င်းတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်ဖြစ်မှု ကျူးလွန်သူများအား ဆက်လက် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၂၂ ကျောင်း၊ ခရစ်ယာန်နှင့်ပလိဘာသာရေးကျောင်း ၃၈ ကျောင်းအား မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် အသိပညာပေးစစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ မီးသတ်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၂၂ ကျောင်း၊ ခရစ်ယာန်နှင့် ပလိဘာသာရေးကျောင်း ၃၈ ကျောင်းတို့အား မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုအဖြစ် အသိပညာပေး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်မှ သိရသည်။



မီးသတ်ဦးစီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်၏ ကုန်ထုတ်အရင်းအနှီးများနှင့် ပြည်သူတို့၏ ပိုင်ဆိုင်မှုများ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အပါအဝင် အခြားသောဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လာပါက အရေးပေါ်ရှာဖွေကာယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရန် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားမှုနှင့်အညီ မီးဘေးလုံခြုံရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး၊ ရှာဖွေကာယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုဆောင်ရွက်ရေး စသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန် (၄) ရပ်ကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် မီးဘေးအန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရန် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်အထိ သက်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အသီးသီး၌ မီးဘေးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ခွဲခြား၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၂ ရက် နံနက် ၂ နာရီကျော်က ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်ရှိ ဗလီတွင် မီးအားမြှင့်စက် အပူလွန်ကိရိယာ မီးလောင်မှုကြောင့် ၁၃ နှစ်၊ ၁၄ နှစ်အရွယ် ကျောင်းသား ၁၃ ဦး မီးခိုးလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးမွန်၍ သေဆုံးခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ကိုးတိုရပ်ကွက် မေတ္တာမွန်ဝင်းအတွင်းရှိ ဓာတုပစ္စည်းများထားရှိသည့် ဂိုဒေါင် ၁၆ လုံး မီးလောင်မှုကြောင့် ကျား/မ ၁၆ ဦး သေဆုံး၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၈၁ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည့် မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုကို ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သည့် လေးနှစ်တာပျောက်ကွယ်ခဲ့သော အယ်နီညီမှာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်ရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုဆိုင်ရာ လေ့လာစောင့်ကြည့်သူများက အသိပေးထားပြီး ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုအကျိုးဆက်အဖြစ် တောမီးလောင်ခြင်း၊ အပူလှိုင်းပြတ်ခြင်း၊ ရေခဲခဲခြင်း၊ အပူရှိန်မြင့်တက်ခြင်းတို့ကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မီးဘေးလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ယခုနှစ်ဆန်းပိုင်းမှစ၍ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၂၂ ကျောင်း၊ ခရစ်ယာန်ကျောင်းနှင့် ပလိဘာသာရေးကျောင်း ၃၈ ကျောင်းတို့၌ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် မီးဘေးလုံခြုံရေး လုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနဆိုင်ရာများ၊ အာရုံစိုက်သတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်သူလူထုပူးပေါင်း၍ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

အောင်သန်းဦး

မင်းဘူး(စက)မြို့နယ်၌ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ မောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု အခြေခံသင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချ

မင်းဘူး ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရန်နှင့် စက်မှုလယ်ယာစနစ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး ဖော်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများတွင် ခရိုင် မင်းဘူးမြို့ အမှတ်(၈) ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပြီး စက်မှုလယ်ယာစနစ်က မြို့နယ် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများကို အတွင်းရှိ ဒေသခံတောင်သူများ လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်နှင့် စက်မှုလယ်ယာစနစ်

သည့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ မောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု အခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က အဆိုပါစက်မှု လယ်ယာစနစ်ရုံး၌ ကျင်းပသည်။ (ဝဲပုံ) အခမ်းအနားတွင် မင်းဘူးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်းက အမှာစကား ပြောကြားပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မွန်က သင်တန်းအတွက် အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မွန်၊ မင်းဘူး

ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဝင်း၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြင်နှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လယ်ယာသုံးစက် ကိရိယာများနှင့် သင်တန်း အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့၌ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှု၊ ဦးကျော်နိုင်ဌေး ဦးဆောင်၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်က အမှတ် (၁၁) ရပ်ကွက်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများနှင့် သာသနိက အဆောက်အအုံများ မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် ဟောပြောသရုပ်ပြသစဉ်။ ဇော်ကိုကို (တောင်ငူ)



အဆိုပါ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာမောင်းနှင် ထိန်းသိမ်းမှု အခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းကို မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံတောင်သူ ၃၀ ကိုက်ရောက်ကာ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ နှစ်ပတ်ကြာ သင်ကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လှိုင်ဝင်းလေး (ဖွင့်ဖြူမြေ)

ကျန်းမာရေး ပညာပေးနည်းလမ်းများကို စနစ်တကျ ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုနိုင်ရေး ဆရာဖြစ်သင်တန်းဖွင့်

ပဲခူး ဖေဖော်ဝါရီ ၈ အခြေခံကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများအတွက် ကျန်းမာရေးပညာပေးနည်းလမ်းများကို စနစ်တကျကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး ဆရာဖြစ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသီဟက သင်တန်းမှရရှိသည့် သဘောတရား၊ နည်းပညာ၊ ကျွမ်းကျင်မှုတို့ကို မိမိတို့ဒေသရှိ ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျန်းမာရေးအသိပညာဖြန့်ဝေပေးရန်၊ ဒေသနှင့် လိုက်လျောညီထွေသော အသိပညာပေးနည်းလမ်းများကိုလည်း ဖော်ဆောင်သွားရန် လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် ပြည်သူ့လူထုအတွင်း ကျန်းမာရေးအသိပညာများ မြှင့်တင်ပေးကာ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့လူထုမှ ပိုမိုလက်ခံလာပြီး လိုအပ်သည်များကို တောင်းဆိုလာသည်အထိ ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်မှ ၉ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၅၆ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သက်ထက်



ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၉-၂-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Table with 15 columns showing fuel prices for various grades (92 Ron, 95 Ron, HSD) across different regions.

Summary table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး

- ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရအောင် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇-၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇-၄၁၁၂၈၊ ၀၉-၇၇၅၉၃၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ဧရာဝတီမြို့အတွင်း လိုအပ်သော လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်စဉ် လက်နက် / ခဲယမ်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ပရဟိတလုပ်ငန်းသုံးယာဉ်များ အသုံးပြု၍ လက်နက် / ခဲယမ်း သယ်ဆောင်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်နေ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ် ဧရာဝတီမြို့ရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းအား ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် လာရောက် တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် တပ်မတော်မှ လေကြောင်းပစ်ကူ၊ လက်နက်ကြီးပစ်ကူ များ ရယူကာ အောင်မြင်စွာဖြင့် ရွပ်ရွပ် ချိန်ချိန် ပြန်လည်တွန်းလှန် တိုက်ထုတ်ခဲ့ သည်ကို သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အနေဖြင့် ယနေ့နံနက် ၆ နာရီခန့်တွင် ဧရာဝတီမြို့ အတွင်း အသေးစိတ်ရှင်းလင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်း သူများအနေဖြင့် ဧရာဝတီဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် အထူးအရေးပါသည့် ကျွဲပွဲ - ဧရာဝတီသွား ကားလမ်းပေါ်ရှိ စစ်တောင်း မြစ်ကူးတံတား (အရှည်ပေ ၁၂၀၀) သံကူ ကွန်ကရစ်အမျိုးအစား အများပြည်သူ သွားလာ အသုံးပြုလျက်ရှိသော မြို့ဆိုး တံတားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက် နံနက် ၄ နာရီခွဲတွင် တပ်မတော်စစ်ကူ စစ်ကြောင်းများ ဧရာဝတီမြို့သို့ အချိန်မီ မရောက်ရှိစေရေးအတွက် တံတားလုံခြုံ ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အင်အားသုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်၍ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲ ဖျက်ဆီးခဲ့ပြီးမှ ဧရာဝတီမြို့အတွင်းရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းအား အရက်ဦး ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ အချိန်မီမရောက်ရှိစေရန်အတွက် အများပြည်သူသွားလာအသုံးပြုလျက်ရှိသော ကျွဲပွဲ - ဧရာဝတီသွား ကားလမ်းပေါ်ရှိ မြို့ဆိုးတံတားအား မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခဲ့သည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ အချိန်မီမရောက်ရှိစေရန်အတွက် အများပြည်သူသွားလာအသုံးပြုလျက်ရှိသော ကျွဲပွဲ - ဧရာဝတီသွား ကားလမ်းပေါ်ရှိ မြို့ဆိုးတံတားအား မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခဲ့သည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက လက်နက်၊ ခဲယမ်းများ သယ်ဆောင်လာသည့် ပရဟိတအမည်ခံ အလင်းစေတမန်ယာဉ်အား သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့သည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက လက်နက်၊ ခဲယမ်းများ သယ်ဆောင်လာသည့် ပရဟိတအမည်ခံ အလင်းစေတမန်ယာဉ်အား သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့သည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများ ခိုအောင်းခဲ့သည့် အဆောက် အအုံအတွင်းမှ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့် လက်နက် / ခဲယမ်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်း ဖက်သမားများ ခိုအောင်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံအတွင်းမှ သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သည့် လက်နက် / ခဲယမ်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်း ဖက်သမားများ ခိုအောင်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံအတွင်းမှ သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သည့် လက်နက် / ခဲယမ်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးစဉ် မြို့တွင်း ရှိ နေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့်အတွက် ကျေနပ်မှုမရှိသည့် ပြည်သူများက ဝေးလွှဲလာသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယနေ့ နံနက်ပိုင်း ဧရာဝတီမြို့ အရှေ့ဘက်အခြမ်း တွင် ရှင်းလင်းမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဧရာဝတီမြို့အတွင်းနှင့် တပ်ရင်းဌာနချုပ် သို့ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် တိုက်ပွဲ ဖြစ်စဉ်များအတွင်း ကားလမ်းဘေးနေရာ တစ်ခု၌ လမ်းဘေးထိုးကျ ဖျက်စီးနေသည့် အလင်းစေတမန် ပရဟိတအသင်းလူနာ သယ်ယာဉ်တစ်စီးကို တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ယာဉ် အားရှင်းလင်းခဲ့ရာ ယာဉ်ပေါ်တွင် သောင်း ကျန်းသူ အလောင်းအချို့နှင့် အသင့် ထုပ်ပိုးထားသည့် လက်နက်၊ ခဲယမ်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းအချို့တို့ကို သိမ်းဆည်း ရရှိခဲ့သည်။ KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ပရဟိတ လုပ်ငန်း ခေါင်းစဉ်အကြောင်းပြု၍ အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန် လက်နက်၊ ခဲယမ်းများ သယ်ဆောင်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းတွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိသူများကို သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဖော်ထုတ် တွေ့ရှိရသည်။

တစ်ချိန်တည်းတွင် ဧရာဝတီမြို့ အနောက်ဘက် ကျေးရွာများအတွင်း လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ အသေးစိတ်ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ သောင်းကျန်းသူများ ခိုအောင်းခဲ့ ပြီး တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများနှင့် ထိတွေ့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဖရိုဖရဲဖြင့် ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးရာတွင် ကျန်ရှိခဲ့သည့် လက်နက်၊ ခဲယမ်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ အား ကားလမ်းဘေး အဆောက်အအုံ အတွင်း သောင်းကျန်းသူအလောင်းအချို့ နှင့်အတူ စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

လားရှိုးမြို့ရှိ စနန်းရွှင်ဟိုတယ်အား KIO / KIA လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့မှ ဆက်ကြေးကောက်ခံရာ ပေးဆောင်ခြင်းမရှိ၍ အကြမ်းဖက်မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခဲ့သဖြင့် အမျိုးသား တစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီး တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများ၊ အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်သမားများသည် အေးချမ်းစွာနေထိုင် လျက်ရှိသော အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူများနှင့် ရိုးသားစွာစီးပွားရှာဖွေလုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား လက်နက်အားကိုး၍ နိုင်ထက်စီးနင်းပြုကာ အကြမ်းဖက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ လူယက်ခင်းပြု တိုက်ခြင်းနှင့် အခွန်ကောက်ခံသည်ဟု အကြောင်းပြ ကာ မတရားဆက်ကြေးကောက်ခံခြင်းများ ပြုလုပ် လျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့၏လိုလားချက်အပေါ် လိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိပါက လူပြန်ပေးဆွဲခြင်း၊ လုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။



မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဆိုင်ကယ်။

ထိုသို့ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့ ရပ်ကွက်(၇) နယ်မြေ(၁၁) သုခလမ်းရှိ စနန်းရွှင်ဟိုတယ်ရှေ့တွင် ဒေသန္တရမိုင်းဟုယူဆရသည့် လက်လုပ်မိုင်းတစ်လုံး ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က သက်သေများနှင့်အတူ သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် အဆိုပါဟိုတယ် မှ လုံခြုံရေးဝန်ထမ်းဖြစ်သူ ဦးဆေးပလယ်(၂၇)နှစ်၊ ရပ်ကွက်(၇) နယ်မြေ(၁၀)နေသူတွင် ယာလက်ကောက် ဝတ် မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ တစ်ချက်နှင့် ဟိုတယ်ရှေ့မှ ဖြတ်သန်းသွားလာသူ မချောစုအောင် (၁၈)နှစ်၊ ရပ်ကွက်(၅) နယ်မြေ(၄)နေသူတွင် လည်ပင်းအရှေ့ ဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ တစ်ချက်၊ ဝဲဘက်ညိုသကြီး ဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ တစ်ချက်တို့ ရရှိထားသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ဆေးဝါးကုသနိုင်ရေး လားရှိုးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားရှိခဲ့သည်။



မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သူများဖြစ်ကြသည့် ဦးဆေးပလယ်(၂၇)နှစ်နှင့် မချောစုအောင် (၁၈)နှစ်။



လားရှိုးမြို့ ရပ်ကွက်(၇)၊ နယ်မြေ(၁၁) သုခလမ်း ရှိ စနန်းရွှင်ဟိုတယ်သို့ KIO/KIA လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူများမှ ၃.၂.၂၀၂၄ ရက်စွဲဖြင့် ပေးပို့ခဲ့သည့် ဆက်ကြေးတောင်းသည့်စာ။



မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားသည့်နေရာ။

ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မျက်မြင်သက်သေများ၏ ထွက်ဆိုချက်နှင့် လုံခြုံရေး အထောက်အကူပြုမှတ်တမ်းများအား စိစစ်ချက်အရ အမျိုးသား နှစ်ဦးသည် KENBO 110 ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ဟိုတယ်ရှေ့သို့ရောက်ရှိလာပြီး ဆိုင်ကယ်အား ဟိုတယ် ရှေ့လမ်းဘေးတွင် ရပ်ထားခဲ့ကာ ၎င်းတို့ နှစ်ဦး ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားပြီးမကြာမီ အဆိုပါဆိုင်ကယ်မှ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရ သည်။

စိစစ်ချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက် ရက်စွဲဖြင့် KIO/KIA လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့မှ အဆိုပါ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် စနန်းရွှင်ဟိုတယ်သို့ လိပ်မူပြီး ၎င်းတို့အဖွဲ့ထံ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် မတိုင်မီ အခွန်ငွေအား မပျက်မကွက်လာရောက်ပေး သွင်းရန်နှင့် လာရောက်ဆက်သွယ် ပေးသွင်းခြင်းမရှိ ပါက ပြင်းထန်စွာအရေးယူမည်ဟု ခြိမ်းခြောက် ရေးသားထားသော ဆက်ကြေးကောက်ခံသည့်

အကြောင်းကြားစာအား လာရောက်ပေးပို့ခဲ့ပြီး ဟိုတယ်မှပေးသွင်းခြင်းမရှိသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ အကြမ်း ဖက်မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ် သိရှိရသဖြင့် အဆိုပါ KIO/ KIA လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့မှ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲခဲ့သူ အမျိုးသား နှစ်ဦးအား လားရှိုးမြို့မရဲစခန်းတွင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(က)/၅၀ (ဈ)/၅၄ နှင့် အမှုဖွင့်လှစ်ပြီး တရားခံများ ဖမ်းဆီးရမိ ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ ထပ်မံသိမ်းဆည်း ရရှိခဲ့သော်လည်း သောင်းကျန်းသူ အလောင်းများမှာ ပုံဖြင့်ဖော်ပြရန် မသင့်သဖြင့် ချန်လှပ် ထားခဲ့ပါသည်။
အကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူများ အနေဖြင့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ၏ တိုက်ခိုက်မှု၊ လေကြောင်းပစ်ကူနှင့် လက်နက်ကြီး ပစ်ကူပေးမှုတို့ကြောင့် အထိနာစွာဖြင့် ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးရာတွင် မြို့တွင်းရှိ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ နေအိမ် များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ရာ ကျေနပ်မှုမရှိ

သည် ဒေသခံပြည်သူအချို့၏ ရိုက်ကူး ထားသော မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို နာကြည်းမှုဖြင့် ပေးပို့လာကြောင်း တွေ့ရှိ ရသည်။
KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများသည် အကြမ်းဖက် လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရာတွင် ပရဟိတ လုပ်ငန်းများကို အကြောင်းပြ၍ ဟန်ပြ လူနာတင်ယာဉ်များဖြင့် လူနှင့်လက်နက်/ ခဲယမ်းသယ်ဆောင်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင် နေကြောင်းသိရှိရသဖြင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်း

ရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် မိမိတို့နေထိုင်သော မြို့ရွာများအတွင်း အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အဖျက်လုပ်ရပ် များဆောင်ရွက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိရ ပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာသတင်း ပေးပို့နိုင်ပါကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များအနေဖြင့် ဧရပ်ကြီးမြို့အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် လိုအပ် သော လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများကို အသေး စိတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးစဉ် မြို့တွင်း ရှိ နေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့်အတွက် ကျေနပ်မှုမရှိသည့် ပြည်သူများက ပေးပို့လာသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိ ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၊ ဆန်ဆိုင်း(က)ရပ်ကွက် နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိ (အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာဘဒ္ဒန္တဓဇာတိက) သက်တော် (၉၆) နှစ် သိက္ခာ (၇၇)ဝါရှိ မဟာထေရ်မြတ်ကြီးသည် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် (၁၄)ရက်၊ ၈-၂-၂၀၂၄ ရက် နံနက် ၀၀ : ၀၂ အချိန်တွင် ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။

နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၊ ဆန်ဆိုင်း (က)ရပ်ကွက် နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိ (အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာဘဒ္ဒန္တဓဇာတိက)၏ ထေရ်ပုတ္တိအကျဉ်း

ဖွားမြင်တော်မူခြင်း

ဆရာတော်လောင်းလျာသည် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ယန်းကီနီရွာ ခမည်းတော် ဦးဟောင်း + မယ်တော် ဒေါ်နန်းပင်း တို့မှ ၁၂၉၀ ပြည့်နှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၉ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ဖွားမြင်တော်မူသော သားရတနာ ဖြစ်ပါသည်။

ရှင်ရဟန်းပြုတော်မူခြင်း

ဆရာတော်လောင်းလျာသည် ၁၂၉၉ ခုနှစ်တွင် တပေါင်းလဆန်း ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျိုင်းတုံမြို့၊ ကျိုင်းယင်းကျောင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မရံသီကို ဥပဇ္ဈာယ်ပြု၍ မိဘနှစ်ပါးတို့၏ ပစ္စယာနုဂဟကို ခံယူကာ ရှင်သာမဏေအဖြစ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ၁၃၀၀ ပြည့်နှစ် ကဆုန်လဆန်း ၁၃ ရက်နေ့တွင် ကျိုင်းတုံမြို့၊ ကျိုင်းယင်းကျောင်းဧကသီရိသီရိ ယင်းကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မရံသီကို ဥပဇ္ဈာယ်ပြုလျက် ကျိုင်းတုံမြို့၊ ကျိုင်းယင်းရပ်ကွက်နေ ဦးဆန်း+ဒေါ်နန်းလှ မိသားစုတို့၏ ပစ္စယာနုဂဟကိုခံယူကာ မြင့်မြတ်သော ရဟန်းအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိတော်မူခဲ့ပါသည်။

ပရိယတ္တိစာပေ သင်ယူဆည်းပူးတော်မူခြင်း

ဆရာတော်လောင်းလျာသည် ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ယန်းကီနီရွာ ဦးကျောင်းဆရာတော်၊ ကျိုင်းယင်းကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မရံသီ စသော ဆရာတော်များထံတွင် ပရိယတ္တိစာပေများကို သင်ယူဆည်းပူးတော်မူခဲ့ရာ ၁၃၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဂုံရှမ်းဘာသာဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်တော်မူပြီး မူလဓမ္မစရိယဘွဲ့ကို ရရှိတော်မူခဲ့ပါသည်။

သာသနာရေးအားပေး ဆောင်ရွက်တော်မူခြင်း

ဆရာတော်သည် နဂါးနှစ်ကောင်ရပ်ယတ္တိစာပေသင်တိုက်ကို စတင် တည်ထောင်ပြီး စာသင်တိုက်ခွဲ (၄)တိုက် တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ကာ



စာသင်သား ရဟန်းသာမဏေများအား ပရိယတ္တိစာပေများ နှစ် ၅၀ တိုင်အောင် သင်ကြားပို့ချပေးတော်မူခဲ့ခြင်း၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ရဟန်းသာမဏေများကို အစိုးရပိုင်ပထမပြန်မူအတိုင်း ဂုံရှမ်းဘာသာဖြင့် အကြိမ် (၅၀)တိုင် စာမေးပွဲများ နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးခဲ့ခြင်း၊ ပိဋကတ်သုံးပုံကျမ်းစာများကို မြန်မာဘာသာမှ ဂုံရှမ်းဘာသာသို့ ပြန်ဆိုခဲ့ခြင်း၊ ပိဋကတ်သုံးပုံကျမ်းစာများကို ဂုံရှမ်းဘာသာဖြင့် ကျောက်စာရေးထိုးခဲ့ခြင်း၊ ၁၉၉၇ ခုနှစ်တွင် အ.လ.က ကျောင်းမြေနေရာနှင့် ကျောင်းအဆောက်အအုံများ လှူဒါန်းခဲ့ခြင်း၊ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကြီးကို ဦးဆောင်၍ တည်ထားခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် တာချီလိတ်ဘိုးဘွားရိပ်သာနှင့် မိဘမဲ့လူငယ်(ပရဟိတ) ဂေဟာကို ဦးဆောင်၍ တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် မြို့နယ်သာသနာရေးမှူးရုံး

မြေနေရာနှင့် ရုံးအဆောက်အအုံကို ဦးဆောင်၍ မတည်ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းပေးခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် တာချီလိတ်မြို့၊ ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး မြေနေရာနှင့် ငါးထပ်အဆောက်အအုံ လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းနှင့် သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်တွင် မြို့နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ၊ သံဃာမဏ္ဍိုင်ရသံဃာ့ကုယ်စားလှယ်၊ နိုင်ငံတော်ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့ပြီး ၁၉၉၆ ခုနှစ်မှစ၍ ယနေ့အထိ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်အဖြစ် သာသနာ့တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်တော်မူခဲ့ပါသည်။

ဘွဲ့တံဆိပ်တော် အလှူခံရရှိတော်မူခြင်း

ဤသို့လျှင် ဗုဒ္ဓသာသနာအကျိုးကို ထက်သန်သော စိရိယဖြင့် သယ်ပိုးဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့သော ပရဟိတတာဝန်ထမ်း၊ သာသနာ့ဟိတရေဂုဏ်၊ ခမာဇာဂရိယဂုဏ်၊ သာသနာ့ဓုရာဝဟဂုဏ်၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတလဒ္ဓနဂုဏ်၊ ရတ္တညုမဟာနာယကဂုဏ်၊ ပိဋကတ္တယဆေကဂုဏ်၊ ဂန္ထနုဇာဟုသစ္စဂုဏ်၊ ဗဟုဇနဟိတသုခါဝဟဂုဏ်၊ ဂန္ထရစနာဂုဏ်၊ လန္တိပေသလံက္ခာဘကရဂုဏ် စသည်တို့နှင့် ပြည့်စုံတော်မူခြင်းတို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆရာတော်ကြီးအား ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် “အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာဘဒ္ဒန္တဓဇာတိက” ဘွဲ့ တံဆိပ်တော်၊ ထိုင်းနိုင်ငံ မဟာချူလလောင်ကွန်းတက္ကသိုလ်က ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် (Homorrry Ph.D, Degree From Mahachulalongkornrajavidyalaya University, Bangkok, Thailand) ဘွဲ့၊ ထိုင်းနိုင်ငံ ဘုရင်မင်းမြတ်က ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ရတနရံသီဘွဲ့ တံဆိပ်တော်တို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရက ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် “အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု” ဘွဲ့ တံဆိပ်တော်မြတ်ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ပါသည်။

ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူခြင်း

ဆရာတော်ကြီးသည် သာသနာတော်အကျိုးကို သယ်ပိုးဆောင်ရွက်တော်မူရင်း သက်တော်(၉၆)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၇၇)ဝါအရ ၁၃၈၅ ခုနှစ် ပြာသိုလပြည့်ကျော်(၁၄)ရက်၊ (၈-၂-၂၀၂၄) ကြာသပတေးနေ့ (၀၀:၀၂) နာရီအချိန်တွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သတင်းရရှိပါသည်။

သတင်းစဉ်



ရွှေတောင်မြို့နယ်တွင် မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးသက်ပိုင်ထွန်း ဦးဆောင်၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က သရက်တောရပ်ကွက်အတွင်း တစ်အိမ်တက်ဆင်း မီးဘေးလုံခြုံရေး စစ်ဆေးစဉ်။ ကိုကိုမင်း (ပြန်/ဆက်)

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ		
၈ - ၂ - ၂၀၂၄		
စက်သုံးဆီ(လက်လီဈေးနှုန်းများ)		
စက်သုံးဆီ	(ရန်ကုန်)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၅၅၅ ကျပ်	၂၆၀၀ ကျပ်
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၆၀၀ ကျပ်	၂၆၄၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၂၇၆၅ ကျပ်	၂၈၁၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၂၈၉၀ ကျပ်	၂၉၄၀ ကျပ်
(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)		

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈၇၀၀	၈၇၀၀	၁၀၄	၉၀၂၄၀၀
MTSH	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၁၀၅၂	၃၁၀၃၄၀၀
MCB	၈၀၀၀	၇၉၀၀	၇၇	၆၀၈၄၀၀
FPB	၁၅၅၀	၁၅၅၀	၁၀	၁၅၅၀၀
TMH	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၃၉	၉၇၅၀၀
EFR	၁၉၀၀	၁၉၀၀	၄၂၀	၇၉၂၀၀၀
AHPC	၄၈၀၀	၄၈၀၀	၁	၄၈၀၀
MAEPC	၁၇၅၀	၁၇၅၀	၁၁၀၃၆	၁၉၂၉၀၉၅၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

ညီညီ - စုစည်းသည်

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 ခေတ္တစာတည်းမှူး - မြင့်စိုး
 သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ
 စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
 ဘာသာပြန် - မြူးစန္ဒီနွေး၊ တင်လင်းအောင်
 စာတည်း - အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ စင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊
 သတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဇေဝင်းထွန်း(၂)
 အငယ်တန်း - ဇော်ဝင်းအောင်၊ ဝေသူနွယ်၊ ခင်မြူနွေး
 သတင်းထောက်များ - ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး
 သတင်းထောက် - သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
 စာဖြင့် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
 စာမျက်နှာခွဲစည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
 အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သက်လှိုင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
 ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
 ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
 www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်ခွဲ- အမှတ်(၅၃)၊ နတ်ဆောင်လမ်းလွယ်(၁) ဇိုင်ချို(၂) ရပ်ကွက်၊ ဝဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၃၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၃၁၁၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၃၁၅၊ ဧည့်သည်စာတိုက် ၀၁-၅၄၄၃၃၁၆၊ စာတိုက် ၀၁-၅၄၄၃၃၁၇၊ အထွေထွေ ၀၁-၅၄၄၃၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၅၂၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၅၆၆

MYANMAR Digital News



ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၄၀)၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၀၃)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ ဒေါ်တင်တင်မူ (၇/၁၃၃ (နိုင်) ၀၄၄၇၀၀) (DKU - ၁၀၈၉၇၆) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရုန် မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဒေါ်တင်တင်မူ ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်းလာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

ဦးစင်မောင်ဦး ဒေါ်လင်းလင်းထက်
LL.B, D.B.L., D.L.L., LL.B,
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၈၅၂) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၃၃၈)
၀၉ ၅၅၀ ၆၁၄၆၊ ၀၉ ၄၅၅၅၀ ၆၁၄၆

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၂၅-B)၊ မြေကွက်အမှတ် (၀၄-၀၂) ဖြစ်သော နေယာအကျယ်အဝန်း (၀.၇၄၁) ဧကရှိ ဝန်ရုံမြေပိုင်ရှင်နှင့် ယင်းမြေကွက်အတွင်းရှိ အဆောက်အအုံ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား မြေကွက်အရောင်းအဝယ် ဦးစီးဌာန (၁၂/အလန(နိုင်)၀၂၂၀၄၄)နှင့် ဒေါ်နီနီမောင် (၁၂/၀၈၄(နိုင်)၀၁၁၅၇၇) တို့မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရောင်းချခွင့်ရှိပြီး အစရှိအရာအားလုံးအား ဝန်ပိုင်ရှင်နှင့် ရောင်းချရန် တစ်လမ်းလမ်းတစ်ဖြင့် ပြင်ဆင်ပြီး အထက်ဖော်ပြပါ ဝန်ရုံမြေပိုင်ရှင်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်တို့အား ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ တရားဝင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းချပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါ ဝန်ရုံမြေပိုင်ရှင်နှင့် ယင်းမြေကွက်အတွင်းရှိ အဆောက်အအုံ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးဆက်ဆံခြင်းနှင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤ ကြေညာချက်ပါသည့် နေ့ရက်မှစ၍ (၁၄) ရက်အတွင်း တီထွင်လိုသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ယင်းနေ့ရက် ကော်မတီ၏ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဦးနုနုနု (LL.B)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၄၄၄၀၈)
ဦးရဲလင်းထွန်း (LL.B) ဒေါ်ရဲလင်းလင်း (LL.B)
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၄၄၄၀၈) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၇၄၆၄၈)
မူ - အမှတ် (၁၀၈) နတ်မောက်လမ်းနှင့် ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းထောင့်၊ ဦးလင်း (၁) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြန်မာ - ၀၉၄၂၁၀၄၄၄၄၄၊ ၀၉၄၅၅၅၅ ၂၅၆၁၁

ဖခင်အမည်မှန်
တပ်ကုန်မြို့နယ်၊ အ.ထ.က (ညောင်လွန်) တွင် Grade-5 မှ မေးခွန်းနှင့် Grade-7 မှ ဖခင်သန့် ဇင်ဦးတို့၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဆွေဦး ဝတ်ကန(နိုင်)၊ ၂၆၄၃၃၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် ဖခင်တန်းမြတ်မင်း ဝတ်ကန(နိုင်)၊ ၂၆၄၃၃၁ ၏ နိုင်ငံရေး လက်မှတ်အမှတ် ME-482160 မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၅၀၇၈၆၇၆၇

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း(၂)ရပ်ကွက်၊ ဧရာဝတီ(၁)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၀၃)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ ဒေါ်တင်တင်မူ (၇/၁၃၃ (နိုင်) ၀၄၄၇၀၀) (DKU - ၁၀၈၉၇၆) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရုန် မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား မြေကွက်အရောင်းအဝယ် ဦးစီးဌာန (၁၂/အလန(နိုင်)၀၂၂၀၄၄)နှင့် ဒေါ်နီနီမောင် (၁၂/၀၈၄(နိုင်)၀၁၁၅၇၇) တို့မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရောင်းချခွင့်ရှိပြီး အစရှိအရာအားလုံးအား ဝန်ပိုင်ရှင်နှင့် ရောင်းချရန် တစ်လမ်းလမ်းတစ်ဖြင့် ပြင်ဆင်ပြီး အထက်ဖော်ပြပါ ဝန်ရုံမြေပိုင်ရှင်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်တို့အား ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ တရားဝင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းချပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
အထက်ဖော်ပြပါ ဝန်ရုံမြေပိုင်ရှင်နှင့် ယင်းမြေကွက်အတွင်းရှိ အဆောက်အအုံ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးဆက်ဆံခြင်းနှင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤ ကြေညာချက်ပါသည့် နေ့ရက်မှစ၍ (၁၄) ရက်အတွင်း တီထွင်လိုသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ယင်းနေ့ရက် ကော်မတီ၏ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

ဦးအောင်သိန်း ဒေါ်အေးစန်း ဒေါ်ညိုမာထွေး
(စဉ်-၂၂၀၁၀) (စဉ်-၁၆၇၃၃) (စဉ်-၁၄၆၇၅)
အထက်တန်းရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ
တိုက်(၁၂)၊ အမှတ်(၁၀၀)၊ ကျွန်စစ်စစ်အိမ်ရာ အပိုင်(၂)၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ လွိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြန်မာ - ၀၉-၀၉-၀၈၆၇၆၇

ရွှေမိုးကောင်းကွန်ဒို
တရုတ်နှစ်သစ်ကူး ကြိုဆိုသောအားဖြင့် (25%) အထူးလျော့စျေးဖြင့် ရောင်းချပေးနေပါသည်။
FACILITIES အပြည့်အစုံပါရှိ၍ လူနေထိုင်ခွင့်ကျပြီး ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ အောင်ဇေယျလမ်း နှင့် မိုးကောင်းလမ်းမပေါ်ရှိ ရွှေမိုးကောင်းကွန်ဒို သို့ အရောက်လှမ်းလာခဲ့ရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း ၀၉ - ၃၆၁၂၈၁၄၊ ၀၉ - ၂၅၄၀၃၄၈၇၁



ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာချက်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် - ၆၊ ၆/ရေဂူကွက်၊ အောင်သုဝ (၂၁)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၅၁)ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)ခန်းတွဲ (၉၂) တိုက်၏ ဒုတိယထပ် ၃ ယူ (တိုက်ရှေ့ မျက်နှာမှလျှင် လက်ဝဲဘက်ခြမ်း) ဧရိယာ (၆၆၄ စတုဂံပေ) ကျယ်ဝန်းသော တိုက်ခန်းနှင့် ယင်းတိုက်ခန်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံး တို့ကို ဆက်စပ်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ လက်ရှိထားပိုင်ဆိုင်ပြီး တဆင့်လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူဟု ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်မေမြအိမ်ထောင် (၁၂/၀၈၄(နိုင်) ၀၂၂၀၄၄) နှင့် ငှင်းအိမ်မိုး ဒေါ်မေမြအိမ်ထောင် (၁၂/အလန(နိုင်)၀၄၄၇၇၇) တို့က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေအဖြစ် ရောင်းချပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
တစ်ဖက်တစ်ဖက် ဖေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများ ရှိပါက ဤကြေညာချက်ပါ သည့်ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း တီထွင်လိုသော စာရွက်စာတမ်း (မူရင်း) များနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ရှိရန်အတွင်း တီထွင်လိုသော ကန့်ကွက်နိုင်ပါ သည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ် ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။
ဦးကျော်စင်လင်း နှင့် ဒေါ်မေမာဇင်ကျော် တို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဒေါ်မေမာဇင်ကျော် (LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၅၅၅၅၅)
အမှတ် (၇၇၄၈)၊ မြေညီထမ်း၊ မာယာလမ်း၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၅၆၇၆၅၄၅၅

အသိပေးကြေညာခြင်း
ဗန္ဓုလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ စီးအုပ်ကျေးရွာခန်းကျင်အတွင်း အစိုးရမြေသတ်မှတ်ခဲ့ပြီး မြေပေး မိန့်များထုတ်ပေးခဲ့ရာ အဆိုပါမြေကွက်များအပေါ် ကျူးကျော်သူများ ရှိနေသဖြင့် ဂရုန်မြေကွက်များအတွက် ငွေပေးသွင်းပြီး ဂရုန်များ ရရှိခဲ့သော်လည်း မြေလက်ရောက်ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိ ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ အဆိုပါကျူးကျော်မှုများ ဖယ်ရှားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ဗန္ဓုလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ လမ်းများဖောက် လုပ်ခြင်း၊ မြေနေရာ ရှင်းလင်းခြင်းများကို စက်ယန္တရားများဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုမြေပေးမိန့်၊ ငွေပေးပြီးစာများ၊ ဂရုန်စာချုပ်များ လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ရရှိသူများအနေဖြင့် မိမိတို့ ပိုင်ဆိုင်ထားရှိသည့် မူရင်းအထောက်အထားများကို ဗန္ဓုလေး မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ တွင် လုပ်ထားသည့်ရုံးခွဲ သို့ လာရောက်တင်ပြလျက်မိမိတို့ ရရှိသည့်မြေကွက်များအား ဝင်၊ မြ ခတ်ခွင့်နှင့် အဆောက်အအုံ (ယာယီ) တည်ဆောက်ခွင့်များအား (မြေရှင်းလင်း) များပေးသွင်းပြီး ရယူလျှောက်ထားနိုင်ရန် မြေပြ ကျွဲခြင်း/တိုင်းတာသတ်မှတ်ပြီး နေရာအတွက်နိပါတ် အကျယ် အဝန်းအလိုက် နေရာချထားပေးခြင်း/ယာယီတည်ဆောက်ခြင်း) ကိစ္စများအား လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ ၍ အမြန်ဆုံးလာရောက်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြရန် အသိပေး အကြောင်းကြားပါ သည်။
ဗန္ဓုလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကြော်ငြာစာ
ဗန္ဓုလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် G-2၊ ဦးပိုင်အမှတ် G-2B(ခ)၊ ၇၀x၇၀ လမ်း၊ မင်္ဂလာလမ်းနှင့် စံပြလမ်း ကြားရှိ ဂရုန်မြေကွက်အမည်ပေါက်သူ ဦးစိတ်စိတ်စင်(ခ)မျိုးနိုင် ဉာဏ်(နိုင်) ၀၈၁၁၇၉၀ အမှတ်အမှတ် ၆၅၇၈/၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဖြင့် သက် တမ်းတိုးလျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံပိုင်သော အထောက်အထားများ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးတီကရီ များဖြင့် (၁၄)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ဗန္ဓုလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ဗန္ဓုလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁၀)၊ ကွင်း/အကွက် အမှတ် (AA/မြန်မာ့ရုပ်)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၄၁)၊ မြေဧရိယာ (၀.၀၅၅) ဧကရှိ မြေကွက် အား မြေဌာနရန်သစ် လျှောက်ထားနိုင်ရေးအတွက် ဒေါ်မြအေး (၁၂/အလန(နိုင်) ၁၆၅၅၅) မှ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ပြင်ဦးလွင် ခရိုင်မြို့နယ် အထူးထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူးသို့ ကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း မြေပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား ပြင်ဆင်ခြင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့အဖွဲ့အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့

အများသိစေရန် ကြေညာချက်
ပြည်သူ့မြို့နယ်၊ ဝါးတန်းကုန်း၊ သဲဒဲးလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၄၀/ဝါးတန်းကုန်း)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၃/က-၇၃/ခ) တွင် (၁)ထပ် Steel (ဇာလီ) (၂)ထပ် (၃)ထပ်တိုက် (Dormitory) အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ် ခွင့်ပြုပါရန် မြေပိုင်ဆိုင်မှုအခြေအနေဖြင့် မြို့ဌာနနှင့် မြို့စောဦးဦးဌာန၏ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းအတွက် မြေအသုံးပြုစည်းကမ်းများကို (၇၃/က) ပိုင်ရှင် ဒေါ်ကျွန်းမြနှင့် မြေပိုင်ရှင် ဦးအောင်မြင့်တို့က အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အား (၇၃/ခ) ပိုင်ရှင် ဒေါ်တင်တင်မူအားလျှောက်ထားခဲ့ပြီး တည်ဆောက်မှုများ ပြီးစီးခဲ့ပြီး ဝယ်ယူ ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးအောင်မြင့်(၉/မန(နိုင်)၁၁၀၅၅၅) တင်ပြလျှောက်ထားလာခြင်း နှင့် စပ်လျဉ်း၍ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းအတွက် မြေအသုံးပြုစည်းကမ်း သက်တမ်း မကျော်လွန်စေရန် အရပ်ကွက်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ဖြင့် တင်ပြခြင်းဖြစ်၍ အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခြင်း လျှောက်ထားခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါက မိမိလိုသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၁၄) ရက်အတွင်း လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
အင်အေးဦးထွန်း (အဆောက်အအုံ) ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးရှိရာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆိုပါစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သူ၊ ဦးဆောင်သူ၊ လိုက်နာကျင့်သုံးသူများအားလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ ရရှိရန်လို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ရိုးရာအစားအစာများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပွဲ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ရိုးရာအစားအစာများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပွဲကို နေပြည်တော် ဥပျာတသန္တိစေတီတော်အနီးရှိ တပေါင်းကွင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါပြပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ MSME ထုတ်ကုန်များ၊ ဒေသထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လယ်ယာလုပ်ငန်းနှင့် EV ဆိုင်ရာ လှုပ်စစ်ယာဉ်များ၊ ရိုးရာအစားအစာများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချသွားမည့်အပြင် ဂီတဖျော်ဖြေပွဲများကိုလည်း ထည့်သွင်းကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် ပြပွဲအတွင်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ဒေသထွက် MSME ထုတ်ကုန်များ၊ ရိုးရာအစားအစာများကို တစ်နေရာတည်းတွင် လေ့လာဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ပြီး တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်းများကိုလည်း လေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် မည်သူမဆို နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၁၀ နာရီ အထိ လွတ်လပ်စွာ လာရောက်လေ့လာဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံဂေါက်သီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌဖလား ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ Tour Pro နှင့် Senior Pro အဆင့် ဆက်လက်ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

မြန်မာနိုင်ငံဂေါက်သီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးပွားကျင်းပသော (President Cup) ဥက္ကဋ္ဌဖလား ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ၏ Tour Pro နှင့် Senior Pro အဆင့်ပြိုင်ပွဲ၏ တတိယနေ့ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ရှိ မြို့တော်ဂေါက်ကွင်း (ငွေသော်တာ) ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။



ပြိုင်ပွဲတတိယနေ့အပြီးပညာရှင်အဆင့်ပြိုင်ပွဲတွင် ကျော်သက်ဦး (Okkala Golf Academy) က စာမျက်နှာ ၆ ကော်လီ ၁ ❖

ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

ရေပုံကြီးမြို့အတွင်း လိုအပ်သော လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်စဉ် လက်နက်/ခဲယမ်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ပရဟိတလုပ်ငန်းသုံးယာဉ်များ အသုံးပြု၍ လက်နက်/ခဲယမ်း သယ်ဆောင်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်နေ



ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၆

လားရှိုးမြို့ရှိ စနစ်ရွှင်ဟိုတယ်အား KIO/KIA လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့မှ ဆက်ကြေးကောက်ခံရာ ပေးဆောင်ခြင်းမရှိ၍ အကြမ်းဖက်မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခွဲသဖြင့် အမျိုးသားတစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၇